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REVISTA PRESEI 

 

 

 Val de proteste in Bucuresti si in tara. Sindicalistii din sanatate, Politie si 

CFR ies in strada 

Sindicalisti din Ministerul de Interne, ceferisti si angajati din sistemul sanitar 

picheteaza miercuri sediul Guvernului si sediile partidelor de coalitie. Sindicalistii 

protesteaza fata de masurile anuntate de Guvern si fata de lipsa de dialog social. 

 

Sindicatul National al Politistilor si Personalului Contractual, Sindicatul Europol si 

toate sindicatele PUBLISIND anunta ca "vor continua sa ceara guvernarii USR-

PNL sa stopeze campania anti-bugetari, sa inceteze asaltul generalizat, dat 

impotriva sistemului public". 

 

De la ora 10.00, sindicalistii din MAI se vor strange in fata Guvernului. 

 

"Este a 6-a oara cand iesim in strada in acest an ca urmare a bataii de joc in forma 

continuata a guvernantilor la adresa politistilor si rezervistilor militari. Vom fi in 

strada in fiecare saptamana pana cand acest guvern ticalos va intelege ca redresarea 

economiei nu se face prin furtul banilor din buzunarul oamenilor", a transmis 

Sindicatul Europol. 

 

Protestul sindicalistilor MAI va avea loc si in fata prefecturilor Iasi, Cluj si Caras-

Severin. 

 

"Continuam lupta sindicala cu Guvernul Citu si ne opunem taierilor de salarii si 

drepturi", au mai anuntat sindicalistii, precizand ca se va iesi in continuare in strada 

in satamanile viitoare. 

 

De asemenea, ceferistii ies in strada. 

 

 

https://ziare.com/social/angajati/
https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/pnl/
https://www.mai.gov.ro/
https://www.cfrcalatori.ro/en/
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Federatia Nationala Feroviara Miscare Comercial Vagoane si Federatia Nationala a 

Sindicatelor din Transporturi ELCATEL, organizatii sindicale reprezentative din 

industria feroviara ce reprezinta peste 30.000 de angajati, vor picheta simultan, in 

intervalul 12.30 - 13.30, sediul Guvernului si sediile Prefecturilor din Craiova, 

Timisoara, Cluj-NApoca, Brasov, Iasi, Galati si Constanta. 

 

"S-a ajuns la aceasta decizie deoarece nimic nu s-a schimbat in ultimii ani, iar 

situatia din industria feroviara este cu mult mai grava decat vor sa comunice public 

guvernantii", au ttransmis protestatarii. 

 

Acestia afirma ca cele patru motive care stau la baza escaladarii dialogului social 

dintre sindicalisti si guvernanti sunt: 

 

 Lipsa investitiilor in infrastructura feroviara. 

 Lipsa investitiilor in materialul rulant. 

 Falimentarea CFR Marfa. 

 Amanarea aplicarii Statutului personalului feroviar. 

 

"Aceste teme, esentiale pentru pastrarea activitatii de la calea feratain parametri 

acceptabili, din toate punctele de vedere, au fost comunicate in ultimii ani tuturor 

prim-ministrilor, tuturor ministrilor ai transporturilor si tuturor administratiilor care 

s-au perindat infruntea companiilor feroviare subordonate Ministerului 

Transporturilor. 

 

An de an ceferistilor li s-a promis case va investi la calea ferata, case vor asuma 

politici de restructurare modernaa activitatii si catotul va reintra in normal 

datoritareformelor care se vor face in urma unei analize strategice care saracordeze 

calea feratadin Romania la ecosistemul feroviar european. Din pacate, nu s-a 

intamplat nimic concret.  

 

https://ziare.com/cfr-marfa/
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Asa se face ca astazi trenuri vechi de peste 40-50 de ani circulacu viteze de 43 de 

km pe orain traficul de pasageri si 17 km pe orain traficul de marfuri, pe 

infrastructura feroviarainregistrandu-se nu mai putin de 500 de restrictii de viteza", 

au mai afirmat sindicalistii CFR. 

 

Protest Federatia Solidaritatea Sanitara 

 

Federatia "Solidaritatea Sanitara" organizeaza in Bucuresti Protestul impotriva 

meschinariei si ingratitudinii guvernantilor, acesta constand in doua actiuni 

consecutive desfasurate la sediul PNL (in intervalul orar 12:30-14:00) si in Piata 

Victoriei (in intervalul orar 14:30-16:00). 

 

"Protestul impotriva meschinariei si ingratitudinii guvernantilor este o actiune in 

strada, desfasurata cu numarul maxim de participanti permis de lege, pentru 

apararea intereselor angajatilor si pacientilor prin alocarea unui buget adecvat 

sanatatii si pentru respectarea drepturilor legale si morale ale lucratorilor din 

sanatate", au afirmat sindicalistii din Sanatate. 

 

Revendicarile Federatiei "Solidaritatea Sanitara" contin solicitarile de introducere a 

unor masuri de protectie a lucratorilor din sanatate, cei 94 de profesionisti decedati 

pana acum la datorie si faptul ca doar cca. 45,6% dintre lucratori au fost vaccinati 

dovedind cu prisosinta necesitatea unor interventii eficiente. 

 

Revendicarile au in vedere si eliminarea costului social al unei economii infime 

(cca. 0,19% din total buget) generata de taierea drepturilor salariale legale ale 

lucratorilor din sanatate. Aceasta economie costisitoare (din punct de vedere 

social) a fost prevazuta de art. 1 alin. 1 din OUG nr. 226/2020, ea vizand taierea 

unui drept salarial (dreptul la cresterea salariului de baza pentru cca. 35% dintre 

lucratorii din sectorul public de sanatate; din care cca. 71% sunt in prima linie a 

luptei impotriva COVID-19) scadent in anul 2021. 

 

Alaturi de acordarea altor drepturi legale, revendicarile vizeaza si introducerea 

unor forme de recunoastere a eforturilor si sacrificiilor lucratorilor din sanatate.  

https://federatiasanitas.ro/
https://federatiasanitas.ro/
https://federatiasanitas.ro/
https://ziare.com/social/capitala/
https://ziare.com/social/interventii/
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Totodata, Protestul impotriva meschinariei si ingratitudinii are in vedere blocarea 

intentiei Guvernului de a elimina, respectiv diminua, o serie de drepturi salariale 

ale lucratorilor din sanatate. 

 

La randul lor, reprezentantii Cartel Alfa - confederatie cu sindicate din mai multe 

domenii - anunta ca vor participa la protestul de la 12.30 din PIata Victoriei, dar 

inainte se va picheta sediul USR-PLUS. 

 

"Mai intai, trecem pe la sediul USR-PLUS (ora 10.00), pentru a le transmite ca 

guvernarea este pentru CETATENI! Romania e un stat SOCIAL, nu un stat 

MINIMAL! NU AUSTERITATII", au transmis sindicalistii. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Protest al industriei HoReCa: La ora 12.00, patronii și angajații ies în fața 

unităților unde lucrează / Organizatorii: Un strigăt cu ultimele puteri ale 

tuturor celor peste 400.000 de oameni din industria ospitalității 

Patronii de hoteluri și restaurante și angajații din HoReCa organizează marți un 

protest la nivel național, operatorii din industria ospitalității vor opri complet 

activitatea timp de jumătate de oră, între 12.00-12.30, și vor ieși în fața unităților 

proprii, ca un mesaj public pentru autorități. 

Organizatorii susțin că industria HoReCa a fost „îngenuncheată” de pandemie, iar 

protestul reprezintă „un strigăt cu ultimele puteri ale tuturor celor peste 400.000 de 

oameni din industria ospitalității, atât a celor care au rezistat, cât și a celor care nu 

au mai găsit resurse și putere să țină afacerile pe linia de plutire”. 

Potrivit Organizației Patronale a Hotelurilor și Restaurantelor din România 

(HORA), anul 2020 a însemnat declinul industriei. 

„120 000 euro/an a însemnat pierderea medie per unitate în 2020; de la 400.000 de 

angajați, cât număra industria în 2019, am rămas 280.000 în 2021; de la 40 000 de 

unități în 2019, am ajuns la 28.000, cifră în continuă scădere”, arată cifrele HORA, 

transmise într-un comunicat de presă. 
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Alianța pentru Turism a anunțat că susține protestul industriei ospitalității, 

afirmând că Guvernul ia „măsuri cu impact major și direct asupra industriei 

ospitalității fără un dialog cu structurile reprezentative (vezi eliminarea 

voucherelor de vacanță)” și criticând lipsa unui dialog pentru fonduri din Planul 

Național de Redresare (PNRR). 

„Toate statele europene includ industria ospitalității în Planurile Naționale pentru 

Redresare și Reziliență, România neavând până acum nicio discuție cu industria pe 

această temă, finanțarea repornirii industriei din fonduri europene fiind în pericol”, 

precizează Alianța pentru Turism. 

Reprezentanții HoReCA s-au întâlnit luni cu ministrul Economiei şi Turismului, 

Claudiu Năsui, care a spus că până la adoptarea bugetului de stat nu pot fi alocați 

banii. 

„HoReCa este o industrie care a fost pusă la grea încercare, care până acum a 

supravieţuit extraordinar, şi din resurse proprii mai ales, iar eu consider că îşi 

justifică un ajutor în perioada aceasta, care nu a fost creată de ei. (…) În momentul 

acesta, principala frână şi pentru măsurile de ajutorare Covid, 1,2 şi 3, şi pentru 

aceasta este bugetul, Legea bugetului, care trebuie să apară ca să poţi să începi să 

faci plăţile”, a spus Năsui, după discuțiile cu reprezentanţii organizaţiilor din 

turism. 

Președintele HORA, Daniel Mischie, a declarat, după întâlnire, că ministrul Năsui 

şi-a dat acordul pentru alocarea a 2,5 miliarde de lei pentru sprijinirea operatorilor 

din industria turismului. 

„Cel mai important lucru care s-a discutat a fost alocarea resurselor bugetare 

pentru Măsura 224, alocarea a 20% din diferenţa cifrei de afaceri pentru operatorii 

din industria turismului, industria ospitalităţii. Am obţinut acordul ministrului 

Economiei pentru 2,5 miliarde (de lei – n. r.), iar următoarea oprire a operatorilor 

din turism este la Ministerul de Finanţe, la domnul ministru Nazare, care trebuie să 

aloce încă 1,5 miliarde pentru a fi completă această sumă. Ministrul Economiei şi-a 

dat acordul pentru 2,5 miliarde şi este făcut un apel în acest sens”, a afirmat Daniel 

Mischie, citat de Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind solicită coaliției de guvernare 

să nu desemneze politruci în Consiliile de administrație din TVR și Radio 

România! 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind, membru fondator al Federației 

Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind - organizație reprezentativă la nivel de 

sector Cultură și Mass-Media, afiliată la Federația Internațională a Jurnaliștilor 

și Federația Europeană a Jurnaliștilor, salută decizia luată în cadrul coaliției de 

guvernare privind respingerea rapoartelor de activitate pentru Societatea Română 

de Televiziune și Societatea Română de Radiodifuziune. 

SRJ MediaSind prin filialele sale MediaSind TVR și MediaSind Radio 

România solicită coaliției de guvernare, grupurilor parlamentare, dar și 

Președinției, Guvernului și  Grupului Minorităților Naționale, să nominalizeze în 

consiliile de administrație din SRR și SRTV profesioniști neangrenați politic, care 

să respecte instituțiile publice, pe angajați, dar și pe cetățenii plătitori de taxe și 

impozite. Din cauza unor politruci trimiși la conducerea acestor societăți, situația 

în aceste instituții publice a devenit dezastruoasă.  

 În acord cu rezoluțiile votate de membrii afiliați în cadrul Adunărilor generale, 

SRJ MediaSind împreună cu Filiala MediaSind TVR au solicitat, în repetate 

rânduri, Parlamentului,  să voteze demiterea președintelui-director general al 

SRTV, Doina Gradea, pentru management defectuos care a dus la prejudicierea 

instituției, constatat prin Raportul Curții de Conturi nr. 

XI/40636/C.G.S./12.09.2019 și prin Procesul - verbal de inspecție încheiat la data 

de 26.10.2020, emis de Ministerul Finanțelor Publice - Direcția Generală de 

Inspecție Economico-Financiară (D.G.I.E.F.). 

Precizăm că inspectorii de control au constatat prejudicii și abateri grave care 

îndeplinesc elementele constitutive ale răspunderii civile, precum și ale răspunderii 

penale.  

 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 17 februarie 2021 7 

 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind împreună cu MediaSind TVR au 

transmis opiniei publice, dar și membrilor CA încă din data de 12 noiembrie 2020 

o informare cu titlul- Ministerul Finanțelor descoperă fapte de corupție în 

derularea unui contract în valoare de 18 849 600 euro, pentru transmiterea 

prin satelit a programelor Televiziunii Române! -  în care a semnalat faptul că, 

în urma controlului, conducerea TVR este acuzată de fals material în înscrisuri 

oficiale, fals intelectual, uz de fals, fals în înscrisuri sub semnătură privată 

precum și de mai multe încălcări ale dispozițiilor legale! Mai mult, 

președintele-director general, Doina Gradea, este acuzată că a plătit din fonduri 

publice, fără bază legală și/sau contractuală, suma de 1 062 634,98 lei! – se mai 

arată în Procesul Verbal al inspectiei! Conform aceluiași PV de inspecție, 

Ministerul Finanțelor va sesiza organele de cercetare penală! (Vă prezentăm aici 

 Concluziile Procesului – Verbal de inspecție încheiat în data de 26.10.2020)  

SRJ MediaSind prin filialele sale din SRTV și SRR, MediaSind TVR și 

MediaSind Radio Romania se va implica activ pentru ca drepturile 

membrilor de sindicat din aceste instituții publice să fie respectate iar cei 

vinovați pentru dezastrul creat să răspundă în fața justiției! 

Acest semnal pe care liderii coaliției aflate la guvernare îl transmit opiniei 

publice este important  pentru demiterea de urgență a președintelui – director 

general al Societății Române de Televiziune, Doina Gradea, care a adus 

instituția și angajații ei într-o situație dramatică.  

Iată argumentele: 

 Opinia publică din România a putut constata că, în ultimii ani, în timpul 

mandatului președintelui-director general Doina Gradea, instituția publică a 

înregistrat numai recorduri negative, din cauza managementului dezastruos pe 

care l-a avut, fapt confirmat de mai multe controale ale Curții de 

Conturi. Umilințele la care au fost supuși angajații Televiziunii Naționale au fost 

de neînchipuit, pentru că au fost mereu  tratați de șefa TVR cu aroganță și cu lipsă 

de respect față de profesionismul lor. 

Actuala administrație cheltuiește fondurile publice în 

mod discreționar, ignorând normele legale de transparență, fiind aduse, astfel, 

grave prejudicii instituției, insecurizând, totodată, veniturile angajaților SRTV. 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulfinantelordescoperafaptedecoruptieinderulareaunuicontractinvaloarede18849600europentrutransmitereaprinsatelitaprogramelorteleviziuniiromane
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulfinantelordescoperafaptedecoruptieinderulareaunuicontractinvaloarede18849600europentrutransmitereaprinsatelitaprogramelorteleviziuniiromane
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulfinantelordescoperafaptedecoruptieinderulareaunuicontractinvaloarede18849600europentrutransmitereaprinsatelitaprogramelorteleviziuniiromane
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulfinantelordescoperafaptedecoruptieinderulareaunuicontractinvaloarede18849600europentrutransmitereaprinsatelitaprogramelorteleviziuniiromane
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/ministerulfinantelordescoperafaptedecoruptieinderulareaunuicontractinvaloarede18849600europentrutransmitereaprinsatelitaprogramelorteleviziuniiromane
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După cum MediaSind TVR a prezentat în repetate rânduri, administrația 

Televiziunii Române a prejudiciat bugetul instituției cu peste 20 milioane de euro, 

prin refuzul de a aplica măsurile impuse de Curtea de Conturi în urma controalelor 

asupra activității din TVR. (Televiziunea Română a fost prejudiciată cu peste 

20 de milioane de euro, bani ce ar fi trebuit să fie recuperați de la cei 

responsabili încă din 2017! ) 

Audiența TVR s-a prăbușit din cauza promovării unei  politici editoriale 

haotice, dictată adesea de centrele de putere din diverse partide. Un rol nefast, în 

acest sens, l-au avut și o seamă de decizii aberante ale conducerii executive. Chiar 

în perioada pandemiei, spre exemplu, când TVR avea misiunea de a informa 

populația asupra efectelor infectării cu virusul COVID 19, presedintele-director 

general a decis suprimarea producției TV, situație care, din păcate, persistă și în 

prezent! ( Care mai este rostul Televiziunii Române? Doina Gradea e un 

manager submediocru pus de Dragnea și doar 2 din 100 de români care se 

uită la televizor aleg TVR  - analiză și  foto Libertatea.ro) 

Președintele director general s-a substituit Consiliului de Administrație și a 

numit personal conducerile studiourilor teritoriale! Șefa Televiziunii Române 

blochează activitatea studiourilor teritoriale prin numirea nelegală a 

comitetelor directoare! 

MediaSind TVR a protestat împotriva modului abuziv în care a fost schimbată 

conducerea studioului teritorial TVR Cluj de către președintele-director general al 

Societății Române de de Televiziune Doina Gradea. Aceasta, fără a aștepta 

Hotărârea CA privind numirea conducerii, substituindu-se unui întreg Consiliu de 

Administrație, a decis schimbarea întregului Comitet Director de la TVR Cluj. Prin 

propria decizie, aceasta și-a numit apropiații în funcțiile de conducere ale 

studioului teritorial. De asemenea, în Ajunul Crăciunului, Doina Gradea a semnat 

abuziv și deciziile de numire a celorlalți membri ai Comitetelor Directoare de la 

TVR Iași, TVR Timișoara, TVR Craiova și TVR Tg. Mureș, fără a avea aprobarea 

Consiliului de Administrație! 

 

 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
https://www.libertatea.ro/opinii/tvr-doina-gradea-rating-3023418
https://www.libertatea.ro/opinii/tvr-doina-gradea-rating-3023418
https://www.libertatea.ro/opinii/tvr-doina-gradea-rating-3023418
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sefateleviziuniiromaneblocheazaactivitateastudiourilorteritorialeprinnumireailegalaacomitetelordirectoare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sefateleviziuniiromaneblocheazaactivitateastudiourilorteritorialeprinnumireailegalaacomitetelordirectoare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sefateleviziuniiromaneblocheazaactivitateastudiourilorteritorialeprinnumireailegalaacomitetelordirectoare
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Studiorile teritoriale sunt subfinanțate. Doar 4 la sută din bugetul total al SRTV 

este repartizat la cele  5 studiouri teritoriale din Cluj, Craiova, Timisoara, Tg 

Mures si Iasi. Pentru 2020, bugetul de investitii alocat studiourilor teritoriale a 

fost de zero lei. La fel și pentru TVR Chișinău! 

Doina Gradea și echipa sa au încălcat atât Constituția României, Legea 

avertizorului public, dar și Convențiile OIM și directivele europene în 

domeniul relațiilor de muncă, prin impunerea unui Cod Etic ce suprimă 

libertatea de exprimare și provoacă concedierea angajaților și colaboratorilor 

incomozi conducerii. 

Dialogul social din TVR s-a depreciat în mod considerabil, iar organizației 

sindicale reprezentative nu i s-a recunoscut calitatea de partener social, conform 

legislației interne, a directivelor și convențiilor internaționale din domeniul 

relațiilor de muncă. Reprezentanților noștri li s-a refuzat dreptul de a fi membri în 

comisiile de concurs organizate la nivelul instituției. De asemenea, li s-a interzis 

dreptul de a lua parte, în calitate de observatori, la ședințele de Comitet Director. 

Mai mult, președinta TVR a apelat la jandarmii instituției pentru a restrictiona 

accesul conducerii organizatiei sindicale pentru a participa la sedintele CA, deși 

exista hotarare de CA votată de toți membrii săi, prin care reprezentanții noștri 

aveau dreptul de a participa. Se ignoră sentințele judecătorești ale MediaSind și 

calitatea legală de a-și reprezenta membrii, prin tot felul de aberații juridice 

susținute prin campanii plătite din bani publici. 

Au fost constatate în instanță repetate  încălcări ale Legii nr 544/2001 privind 

informațiile de interes public și a HG 714/ 2018 privind deplasările interne. În 

acest sens, Tribunalul București a anulat înțelegerea semnată de conducerea TVR 

și sindicatul său de casă - SPUSTv prin care se diminuau drepturile de delegare a 

angajaților societății prevăzute în HG 714/2018. 

Ignorând regulile jocului democratic ale Statului de drept, administrația 

Doina Gradea a lansat atacuri, inclusiv în justiție, asupra membrilor Comisiei 

de Etică și Arbitraj; 

Din cauza managementului defectuos instituția a pierdut contracte extrem de 

importante privind organizarea unor evenimente etalon pentru Televiziunea 

Română, în favoarea unor entități și grupuri de interese private. 
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Regimul angajărilor în TVR s-a făcut cu ignorarea procedurilor legale: în fața 

neregulilor reclamate în cadrul ședințelor Consiliului de Administrație, 

Departamentul Juridic s-a delimitat de orice aspect ce ține de organizarea și 

validarea concursurilor. Spre exemplu, în luna mai 2019, 3 concursuri 

desfășurate simultan i-au dat câștigători pe trei membri ai CA al SRTv. 

Semnalăm lipsă de transparență privind situația numărului de angajări din 

actualul mandat al PDG Doina Gradea. 

Actuala conducere a instituției este responsabilă de cheltuirea discreționară a 

fondurilor publice la nivelul structurilor SRTv, inclusiv la TVR Moldova. 

Actualul PDG a refuzat să evalueze activitatea managementului executiv, 

menținut în regim interimar de la numirea sa până în prezent. 

Pin sistarea emisiunilor din grila curentă, administrația Doina Gradea a 

sabotat activitatea TVR Moldova, într-o perioadă de schimbări strategice la 

frontiera de est a României. 

Aceeași conducere a SRTV a încălcat, în mod repetat, legislația muncii, legea 

informațiilor de interes public, făcând dovada desconsiderării și 

discriminării partenerilor sociali. 

SRJ MediaSind împreună cu membrii afiliați din TVR, MediaSind TVR, au 

denunțat abuzurile și ilegalitățile actualei conduceri. De altfel, pe rolul instanțelor 

există peste 30 de procese intentate împotriva administrației Gradea față de modul 

discreționar în care aceasta înțelege să conducă cea mai mare instutuție publică de 

presă. Unele dintre acestea au fost deja câștigate definitiv de organizația noastră, 

motiv pentru care conducerea TVR a fost obligată să facă publice contractele și 

numele  diverșilor colaboratori, case de avocatură etc., care au beneficiat de 

milioane de euro cheltuite discreționar.     

Ilegalităţile descoperite de inspectorii Curţii de Conturi sunt extrem de grave, 

compromițând total managementul instituţiei. Iată care sunt acestea:  
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- Președintele - director general al SRTv, Doina Gradea, avea suficient timp 

din 27 septembrie 2017, când a fost instalată la conducerea TVR, și până astăzi, să 

facă toate demersurile necesare pentru  recuperarea a peste 20 milioane de 

euro prejudiciu din concedierea abuzivă a angajaților TVR și din  executarea 

frauduloasă a unor contracte comerciale. De ce abia acum -  conform unei adrese 

a  Curții de Conturi trimise MediaSind TVR, a dispus constituirea unei comisii 

de verificare, încălcând, astfel, Decizia Curții de Conturi nr 16/2016, Sentința 

civilă nr. 2830/2017 a Curții de Apel București (care a respins și cererea SRTv de 

suspendare a măsurilor dispuse de inspectorii comisiei de control), precum și 

Hotărârea nr. 1759/2020 a Înaltei Curți de Casație și Justiție a României -  este o 

întrebare la care șefa TVR trebuie să răspundă în fața organelor de cercetare 

penală. 

- Din anul 2018 și până în prezent directorul general al SRTV  a beneficiat de un 

venit salarial brut superior celui stabilit pentru funcţia de ministru, aşa cum 

prevede Legea nr. 41/1994 de organizare şi funcţionare a SRR şi SRTV la art. 23 

alin 2 și 3: (2) Directorul general al Societatii Romane de Radiodifuziune, 

precum si directorul general al Societatii Romane de Televiziune primesc un 

salariu brut lunar, asimilat functiei de ministru. (3) Ceilalti membri ai Consiliului 

de administratie al Societatii Romane de Radiodifuziune si, respectiv, al Societatii 

Romane de Televiziune primesc, lunar, o indemnizatie reprezentand 25% din 

salariul brut lunar al directorului general al societatii respective. 

Membrii consiliului de administratie au dreptul la decontarea, in conditiile legii, a 

cheltuielilor de transport si de cazare, ocazionate de participarea la sedintele 

consiliului de administratie, ceea ce a avut drept consecinţă prejudicierea 

bugetului de stat cu suma de 237 800 lei, întrucât a influenţat şi cuantumul 

indemnizaţiei acordată suplimentar membrilor Consiliului de Administraţie. Faţă 

de această ilegalitate, Curtea de Conturi a impus măsură obligatorie de recalculare 

a salariului preşedintelui - director general al SRTV şi a indemnizaţiei primite de 

membrii CA, precum şi recuperarea prejudiciului de la persoanele vinovate.Deşi 

termenul de intrare în legalitate a expirat la 31 decembrie 2019, situația nu a fost 

remediată, ceea ce, în conform legii, reprezintă infracţiune. 
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- Curtea de Conturi a sesizat încă din anul 2016 modul falimentar în care 

funcționează Casa de Producție a TVR, dar managementul TVR nu a luat 

nicio măsură în acest sens.  Dimpotrivă, bugetul alocat a fost majorat substanțial, 

ajungând în anul 2020 la suma de 3.071.474,34 lei! Casa de Producție este condusă 

de consilierul de etică din SRTv, Andras Istvan Demeter, care este  și membru în 

Consiliul de Administrație al Societății Române de Radiodifuziune, în condițiile 

în care a fost declarat în conflict de interese de Inalta Curte și Casație și Justiție 

a României și, în consecință, nu mai are dreptul să ocupe timp de 3 ani funcții 

în instituții publice! http://www.scj.ro/1094/Detalii-

dosar?customQuery%5B0%5D.Key=id&customQuery%5B0%5D.Value=2000000

00319954  

Totodată,, Curtea de Conturi atrage atenția că cheltuielile pentru desfășurarea 

activității Casei de Producție a SRTv nu sunt justificate de rezultatele reflectate în 

indicatorii care măsoară audiența posturilor de televiziune, respectiv a emisiunilor 

difuzate de televiziunea publică. Pentru cele 21 de producții ale Casei de 

Producție s-au efectuat cheltuieli în cuantum de 347 456 lei, la care se adaugă 

salariile angajaților SRTv care au participat la activitățile necesare. 

Veniturile atrase pe care le-a adus televiziunii aceste emisiuni au fost de 49 

240 lei. 

- S-au încheiat contracte de drepturi de autor şi de drepturi conexe ulterior 

perioadei în care trebuia efectuată prestaţia care reprezenta obiectul acestora, 

cu întârzieri ajungând până la 70, respectiv 89 de zile, ceea ce dovedeşte că 

procesul încheierii acestor contracte nu este reglementat în mod corespunzător şi 

că  operaţiunile efectuate au avut un caracter formal, fiind menite să simuleze doar 

aparența de legalitate. 

 - Inspectorii CCR consideră că a fost decontată ilegal suma de 132 249,80 lei 

Filialei SRTV din Republica Moldova pentru cheltuieli de cazare şi utilităţi  

pentru 4 salariaţi, în condiţiile în care nu se îndeplineau condiţiile de eligibilitate 

stabilite prin HG/955-2014. În consecinţă a fost prejudiciat Bugetului de stat cu  

această sumă, se arată în Decizie. 

 

http://www.scj.ro/1094/Detalii-dosar?customQuery%5B0%5D.Key=id&customQuery%5B0%5D.Value=200000000319954
http://www.scj.ro/1094/Detalii-dosar?customQuery%5B0%5D.Key=id&customQuery%5B0%5D.Value=200000000319954
http://www.scj.ro/1094/Detalii-dosar?customQuery%5B0%5D.Key=id&customQuery%5B0%5D.Value=200000000319954
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- Nu s-au respectat  prevederile legale privind angajarea, lichidarea, 

ordonanţarea şi plata cheltuielilor, fondurile alocate de la bugetul de stat fiind 

utilizate, astfel, în mod nelegal, prin depăşirea normativelor de cheltuieli stabilite 

pentru cazare şi diurnă, în deconturile de cheltuieli externe ale Preşedintelui-

director general al SRTV, cu suma de 15 798 lei. 

- Curtea de Conturi consideră că în cazul unor proceduri de achiziţie SRTV a 

atribuit contracte unor furnizori neeligibili, pentru că ofertele acestora erau 

neconforme. Este vorba de un contract în valoare  de 870 519 lei fără tva şi  altul 

de 124 499,99 lei fără TVA. Pentru aceste nereguli, la data de 22.07.2019, SRTV 

a achitat la bugetul de stat amenda în valoare totală de 15 000 lei, aplicată prin 

Procesul verbal de constatare  şi sancţionare a contravenţiilor nr. 7/19.07.2019. 

 Nici până în prezent aceste sume nu a fost recuperate de la persoanele 

vinovate, ceea ce reprezintă infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 

- SRTV a atribuit în mod ilegal  o serie de contracte de achiziții unui ofertant 

care a propus ca o parte dintre echipamentele care fac obiectul acestora să fie 

refurbished, deşi documentaţiile de atribuie a procedurilor de achiziţie în 

cauză nu prevedeau posibilitatea unor bunuri de acest fel. Astfel, au fost 

încheiate în mod ilegal contractul nr. 26856/12.11.2018 în valoare de 351 935,36 

lei având drept obiect furnizarea de calculatoare de grafică, contractul nr. 26 8367  

din 9.11.2018 în valoare de 34 391 lei pentru furnizarea unor statii de lucru pentru 

redare materiale video, contractul nr.26840 din 9.11.2018 în valoare de 105 610 lei 

pentru achiziţionarea unui sistem de stocare, contractul nr. 26 876 din 16.11.2016 

în valoare de 38 556 lei pentru achiziţionarea unor staţii de lucru pentru 

monitoarele video wall. Avizările şi aprobările organelor de conducere colectivă 

ale SRTV (CD şi CA) pentru încheierea contractelor în cauză au fost acordate în 

lipsa informaţiilor cu privire la faptul că echipamentele care urmau să fie 

achiziţionate nu sunt noi. Din acest motiv la data de 22.07.2019 SRTV a achitat la 

bugetul de stat amenda în valoare totală de 15 000 lei aplicată prin Procesul verbal 

de constatare si sanctionare a contraventiilor nr. 7 din 19.07.2019. Deşi termenul 

de recuperare a prejudiciului de la persoanele vinovate a fost stabilit pentru data de 

31 decembrie 2019, nici până la această dată nu s-a luat nicio decizie, ceea ce 

constituie infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 
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-Procedura de licitaţie deschisă pentru achizionarea unor cazane, hidrofoare, 

boilere şi echipamente nu a fost suficient fundamentată iar atribuirea 

contractului unei societăţi comerciale  s-a realizat contrar prevederilor Legii  

nr. 98/2016 privind achiziţiile publice. Pentru aceasta, la data de 22.07.2019 

SRTV a achitat la Bugetul de stat amenda în valoare totală de 15 000 lei, aplicată 

prin procesul verbal de constatare şi sancţionare a contravenţiilor nr. 7 din 

19.07.2019  Deşi termenul de recuperare a prejudiciului de la persoanele vinovate 

a fost stabilit pentru data de 31 decembrie 2019, nici până la această dată nu s-a 

luat nicio măsură, ceea ce constituie infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 

- SRTV a procedat la transmiterea în SICAP a anuntului de atribuire aferent 

procedurii de achiziţie având ca obiect furnizarea  de elemente de susţinere a 

echipamentului de iluminat de producţie cu o întârziere de 14 zile faţă de 

termenul legal prevăzut de legislaţia privind achiziţiile publice. În consecință, 

la data de 22.07.2019 SRTV a achitat la bugetul de stat amenda în valoare totală 

de 15 000 lei aplicată prin procesul verbal de constatare şi sancţionare a 

contravenţiilor nr. 7 din 19.07.2019.Deşi termenul de recuperare a prejudiciului de 

la persoanele vinovate a fost stabilit pentru data de 31 decembrie 2019, nici până la 

această dată nu s-a luat nicio măsură, ceea ce constituie infracţiune, potrivit Legii 

nr. 94/1992. 

- Nesupunerea spre aprobare Consiliului de Administraţie a propunerilor de 

demarare a unor proceduri de achiziţie organizate pe loturi, precum şi de 

încheiere a contractelor rezultate în urma derulării acestora, deşi valoarea totală a 

achiziţiilor impunea acest fapt. 

- A fost prejudiciat bugetul de stat cu suma de 174 808,62  lei întrucât SRTv. a 

achitat ilegal unui furnizor privat anumite servicii pe care acesta era obligat 

să le suporte gratuit, conform contractului încheiat cu conducerea TVR. Deşi 

termenul de recuperare a prejudiciului de la persoanele vinovate a fost stabilit 

pentru data de 31 decembrie 2019, nici până la această dată nu s-a luat nicio 

decizie, ceea ce constituie infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 
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-Încheierea unor contracte de cesiune drepturi de autor şi drepturi conexe 

pentru artiştii reprezentaţi de o agenţie privată, pentru recitalurile din cadrul 

Festivalului Cerbul de Aur 2018, fără aprobarea Consiliului Director şi fără a 

exista documente justificative care să ateste realitatea prestaţiei, în valoare de 11 

365 lei. Deşi termenul de recuperare a prejudiciului de la persoanele vinovate a 

fost stabilit pentru data de 31 decembrie 2019, nici până la această dată nu s-a luat 

nicio decizie, ceea ce constituie infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 

-În anul 2018 a fost achiţionat un cazan în valoare de 831 616,03 lei de la o 

companie privată fără respectarea procedurilor legale. Deşi termenul de 

recuperare a prejudiciului de la persoanele vinovate a fost stabilit pentru data de 31 

decembrie 2019, nici până la această dată nu s-a luat nicio decizie, ceea ce 

constituie infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 

- În anul 2018 SRTV nu a executat bugetul de venituri şi cheltuieli al 

Festivalului Cerbul de Aur potrivit surselor de finanţare aprobate prin 

Hotărârea Comitetului Director nr. 530/25.05.2018 şi Hotărârea CA nr. 66 din 

20.05.2018. Prin schimbarea surselor de finanţare şi în lipsa aprobărilor CD şi CA, 

prin conducerea executivă, SRTV a solicitat şi a încasat necuvenit de la Bugetul de 

stat suma de 1 548 146,96 lei,  se arată în Decizie. Deşi termenul de recuperare a 

prejudiciului de la persoanele vinovate a fost stabilit pentru data de 31 decembrie 

2019, nici până la această dată nu s-a luat nicio măsură, ceea ce constituie 

infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 

 -Încheierea unor contracte de cesiune de drepturi de autor şi drepturi de 

proprietate intelectuală pentru artiştii care au susţinut recitaluri în cadrul 

Festivalului Concurs Cerbul de Aur 2018, suportate din fonduri publice, în 

condiţiile nerealizării unei bune gestiuni financiare a sumelor respective.Deşi 

termenul de recuperare a prejudiciului de la persoanele vinovate a fost stabilit 

pentru data de 31 decembrie 2019, nici până la această dată nu s-a luat nicio 

măsură, ceea ce constituie infracţiune, potrivit Legii nr. 94/1992. 

 Acestea sunt câteva dintre ilegalităţile susceptibile a fi sancționate penal, 

descoperite de inspectorii Curţii de Conturi în Televiziunea Română. 
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Din păcate, complicitatea  care există între conducerea executivă şi unele 

persoane cu funcţii de decizie din SRTv, a făcut ca sesizările, strigătele de 

alarmă ale anagajaţilor din SRTV, inclusiv ale organizaţiei noastre, pentru a 

opri acest jaf, să fie blocate, motiv pentru care MediaSind a fost obligată la 

reacții publice naționale și internaționale: 

Administrația Gradea amenință jurnaliștii care au dezvăluit afacerea 

curățeniei de 66 500 euro din TVR, cerându-le să dezvăluie sursele! 

Curtea de Apel București obligă administrația Gradea să explice de ce a pus 

în pericol sănătatea angajaților din Televiziunea Română! 

MediaSind solicită noului director al TVR Cluj să înceteze să mai hărțuiască 

angajații care nu fac parte din propriul sindicat! 

MediaSind solicită DNA anchetarea șefei TVR pentru sabotarea funcționării 

TVR Moldova 

MediaSind solicită Parlamentului să demită întreaga echipă Garcea din 

fruntea Televiziunii Naționale! 

Membrii CA au notificat Parlamentul despre blocajul instituțional din 

Televiziunea Română și cer de urgență demiterea președintelui-director 

general! 

Televiziunea Română a fost prejudiciată cu peste 20 de milioane de euro, bani 

ce ar fi trebuit să fie recuperați de la cei responsabili încă din 2017!  

Șefa Televiziunii Române blochează activitatea studiourilor teritoriale prin 

numirea nelegală a comitetelor directoare! 

Serviciul condus de fosta vedetă, Mircea Radu, „din dragoste” dezinformează 

opinia publică: Conducerea TVR susține că nu va exista nicio sedință de CA 

pentru activitatea sefei TVR deși aceasta a fost deja convocată pentru data de 

8 iulie! 

Conducerea TVR a făcut achiziții de peste un million de lei, prin încredințare 

directă, de la o firmă din Călărași. Șeful serviciului care beneficiază de aceste 

achiziții este un fost angajat al respectivei firme!  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/administratiagradeaamenintajurnalistiicareaudezvaluitafacereacuratenieidintvrcerandu-lesadezvaluiesursele
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/administratiagradeaamenintajurnalistiicareaudezvaluitafacereacuratenieidintvrcerandu-lesadezvaluiesursele
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/curteadeapelbucurestiobligaconducereaadministratiagradeasaexplicedeceapusinpericolsanatateaangajatilordinteleviziunearomana
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/curteadeapelbucurestiobligaconducereaadministratiagradeasaexplicedeceapusinpericolsanatateaangajatilordinteleviziunearomana
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindsolicitanouluidirectoraltvrclujsaincetezesamaihartuiascaangajatiicarenufacpartedinpropriulsindicat
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindsolicitanouluidirectoraltvrclujsaincetezesamaihartuiascaangajatiicarenufacpartedinpropriulsindicat
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindsolcitadnaanchetareasefeitvrpentrusabotareafunctionariitvrmoldova
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindsolcitadnaanchetareasefeitvrpentrusabotareafunctionariitvrmoldova
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindsolicitaparlamentuluisademitaintreagaechipagarceadinfrunteateleviziuniinationale
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindsolicitaparlamentuluisademitaintreagaechipagarceadinfrunteateleviziuniinationale
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/membriicaaunotificatparlamentuldespreblocajulinstitutionaldinteleviziunearomanasicerdeurgentademitereapresedintelui-directorgeneral
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/membriicaaunotificatparlamentuldespreblocajulinstitutionaldinteleviziunearomanasicerdeurgentademitereapresedintelui-directorgeneral
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/membriicaaunotificatparlamentuldespreblocajulinstitutionaldinteleviziunearomanasicerdeurgentademitereapresedintelui-directorgeneral
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sefateleviziuniiromaneblocheazaactivitateastudiourilorteritorialeprinnumireailegalaacomitetelordirectoare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/sefateleviziuniiromaneblocheazaactivitateastudiourilorteritorialeprinnumireailegalaacomitetelordirectoare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/serviciulcondusdefostavedetamircearadudindragostedezinformeazaopiniapublicaconducereatvrsustinecanuvaexistaniciosedintadecapentruactivitateasefeitvrdesiaceastaafostdejaconvocatapentrudatade8iulie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/serviciulcondusdefostavedetamircearadudindragostedezinformeazaopiniapublicaconducereatvrsustinecanuvaexistaniciosedintadecapentruactivitateasefeitvrdesiaceastaafostdejaconvocatapentrudatade8iulie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/serviciulcondusdefostavedetamircearadudindragostedezinformeazaopiniapublicaconducereatvrsustinecanuvaexistaniciosedintadecapentruactivitateasefeitvrdesiaceastaafostdejaconvocatapentrudatade8iulie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/serviciulcondusdefostavedetamircearadudindragostedezinformeazaopiniapublicaconducereatvrsustinecanuvaexistaniciosedintadecapentruactivitateasefeitvrdesiaceastaafostdejaconvocatapentrudatade8iulie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrafacutachizitiidepesteunmilliondeleiprinincredintaredirectadelaofirmadincalarasisefulserviciuluicarebeneficiazadeacesteachizitiiesteunfostangajatalrespectiveifirme
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrafacutachizitiidepesteunmilliondeleiprinincredintaredirectadelaofirmadincalarasisefulserviciuluicarebeneficiazadeacesteachizitiiesteunfostangajatalrespectiveifirme
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrafacutachizitiidepesteunmilliondeleiprinincredintaredirectadelaofirmadincalarasisefulserviciuluicarebeneficiazadeacesteachizitiiesteunfostangajatalrespectiveifirme
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SRTV acţionată în judecată pentru contractele suspecte încheiate de şefa TVR cu 

un fost partener de afaceri și consilier personal!   

Tribunalul Bucureşti a anulat diminuările de drepturi negociate de conducerea 

TVR cu sindicatul de casă împotriva angajaţilor! 

Conducerea SRTV acţionată în judecată pentru că ascunde rezultatul măsurătorilor 

de radiaţii din Televiziunea Naţională 

Iresponsabilitatea administrației Gradea pune în pericol sănătatea tuturor 

angajaților TVR! 

Conducerea TVR obligată de instanță să facă publice angajările preferențiale! 

Invocând considerente etice, conducerea TVR impune o procedură ilegală şi 

imorală pentru a concedia angajații incomozi! 

Conducerea TVR obligată de instanță să facă publică lista colaboratorilor pentru 

care a plătit peste 3 milioane de euro! 

Conducerea TVR a cheltuit abuziv aproximativ 1,3 milioane de euro pentru 

contracte de asistenţă juridică! 

MediaSind TVR solicită liderilor politici să oprească dezastrul dinTVR și să 

demită actuala administrație! 

Tribunalul Bucuresti obligă administrația Gradea să explice de ce nu a efectuat 

determinări de noxe pentru toți factorii de risc din Televiziunea Națională! 

Avertizare publică pentru stoparea adoptării Procedurii abuzive privind conduita 

etică în TVR! 

Administrația Gradea acționată în instanță pentru că a secretizat cheltuielile 

publice din perioada stării de urgență! 

MediaSind a solicitat în instanță conducerii TVR să explice cum a cheltuit peste un 

million de euro pentru plata orelor suplimentare! 

Cum pot să fie concediați angajații TVR dacă încalcă Procedura privind conduita 

etică ! 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/srtvactionatainjudecatapentrucontractelesuspecteincheiatedesefatvrcuunfostpartenerdeafacerisiconsilierpersonal
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/srtvactionatainjudecatapentrucontractelesuspecteincheiatedesefatvrcuunfostpartenerdeafacerisiconsilierpersonal
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiaanulatdiminuarilededrepturinegociatedeconducereatvrcusindicatuldecasaimpotrivaangajatilor
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiaanulatdiminuarilededrepturinegociatedeconducereatvrcusindicatuldecasaimpotrivaangajatilor
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereasrtvactionatainjudecatapentrucaascunderezultatulmasuratorilorderadiatiidinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereasrtvactionatainjudecatapentrucaascunderezultatulmasuratorilorderadiatiidinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/iresponsabilitateaadministratieigradeapuneinpericolsanatateatuturorangajatilortvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/iresponsabilitateaadministratieigradeapuneinpericolsanatateatuturorangajatilortvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrobligatadeinstantasafacapubliceangajarilepreferentiale
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/invocandconsiderenteeticeconducereatvrimpuneoprocedurailegalasiimoralapentruaconcediaangajatiiincomozi
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/invocandconsiderenteeticeconducereatvrimpuneoprocedurailegalasiimoralapentruaconcediaangajatiiincomozi
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrobligatadeinstantasafacapublicalistacolaboratorilorpentrucareaplatitpeste3milioanedeeuro
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvrobligatadeinstantasafacapublicalistacolaboratorilorpentrucareaplatitpeste3milioanedeeuro
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvracheltuitabuzivaproximativ13milioanedeeuropentrucontractedeasistentajuridica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvracheltuitabuzivaproximativ13milioanedeeuropentrucontractedeasistentajuridica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrsolicitaliderilorpoliticisaopreascadezastruldintvrsisademitaactualaadministratie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrsolicitaliderilorpoliticisaopreascadezastruldintvrsisademitaactualaadministratie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiobligaadministratiagradeasaexplicedecenuaefectuatdeterminaridenoxepentrutotifactoriideriscdinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/tribunalulbucurestiobligaadministratiagradeasaexplicedecenuaefectuatdeterminaridenoxepentrutotifactoriideriscdinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/avertizarepublicapentrustopareaadoptariiproceduriiabuziveprivindconduitaeticaintvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/avertizarepublicapentrustopareaadoptariiproceduriiabuziveprivindconduitaeticaintvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/administratiagradeaactionataininstantapentrucaasecretizatcheltuielilepublicedinperioadastariideurgenta
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/administratiagradeaactionataininstantapentrucaasecretizatcheltuielilepublicedinperioadastariideurgenta
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindasolicitatininstantaconduceriitvrsaexplicecumacheltuitpesteunmilliondeeuropentruplataorelorsuplimentare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindasolicitatininstantaconduceriitvrsaexplicecumacheltuitpesteunmilliondeeuropentruplataorelorsuplimentare
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/cumpotsafieconcediatiangajatiitvrdacaincalcaproceduraprivindconduitaetica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/cumpotsafieconcediatiangajatiitvrdacaincalcaproceduraprivindconduitaetica
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Pentru administrația Gradea cheltuielile publice din starea de urgență sunt secret de 

serviciu! Șefa TVR inventează o violare de corespondență pentru a se sustrage de 

la respectarea legii informațiilor de interes public! 

MediaSind TVR a solicitat DNA anchetarea jafului descoperit de Curtea de 

Conturi în Televiziunea Națională! 

SRJ MediaSind a solicitat în instanță anularea noului Cod Etic care maschează, de 

fapt, o procedură de concediere a angajaților incomozi din TVR! 

Confederația CNSLR-Frăția susţine protestele împotriva abuzurilor şefei TVR! ! 

Federația Internațională a Jurnaliștilor și UNI Global Union susțin toate protestele 

pentru demiterea șefei TVR! 

Federația Internațională a Jurnaliștilor și Federația Europeană a 

Jurnaliștilor au sesizat la Consiliul Europei abuzurile din Televiziunea 

Română!   

(Sursa: Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind) 

 

 Şedinţă comună a Parlamentului. Pe ordinea de zi: constituirea comisiei 

pentru statut care va discuta eliminarea pensiilor speciale 

Senatul şi Camera Deputaţilor se vor reuni, miercuri, în şedinţă de plen, pentru 

constituirea unor comisii parlamentare comune.  

Astfel, va fi constituită Comisia pentru statut, care urmează să dezbată cele trei 

proiecte privind eliminarea pensiilor speciale ale parlamentarilor depuse de PNL, 

USR PLUS şi PSD. 

Preşedintele Camerei Deputaţilor, Ludovic Orban, şi vicepremierul Dan Barna au 

declarat că, în măsura în care va fi posibil, după constituirea comisiei, aceasta ar 

urma să dezbată cele trei proiecte privind eliminarea pensiilor speciale ale 

parlamentarilor, astfel încât rapoartele să intre în dezbaterea plenului reunit de 

miercuri, scrie Agerpres. 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/pentruadministratiagradeacheltuielilepublicedinstareadeurgentasuntsecretdeserviciusefatvrinventeazaoviolaredecorespondentapentruasesustragedelarespectarealegiiinformatiilordeinterespublic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/pentruadministratiagradeacheltuielilepublicedinstareadeurgentasuntsecretdeserviciusefatvrinventeazaoviolaredecorespondentapentruasesustragedelarespectarealegiiinformatiilordeinterespublic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/pentruadministratiagradeacheltuielilepublicedinstareadeurgentasuntsecretdeserviciusefatvrinventeazaoviolaredecorespondentapentruasesustragedelarespectarealegiiinformatiilordeinterespublic
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrasolicitatdnaanchetareajafuluidescoperitdecurteadeconturiinteleviziuneapublica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrasolicitatdnaanchetareajafuluidescoperitdecurteadeconturiinteleviziuneapublica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/srjmediasindasolicitatininstantaanulareanouluicodeticcaremascheazadefaptoproceduradeconcediereaangajatilorincomozidintvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/srjmediasindasolicitatininstantaanulareanouluicodeticcaremascheazadefaptoproceduradeconcediereaangajatilorincomozidintvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsiuniglobalunionsustintoateprotestelepentrudemitereasefeitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsiuniglobalunionsustintoateprotestelepentrudemitereasefeitvr
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsifederatiaeuropeanaajurnalistilorausesizatlaconsiliuleuropeiabuzuriledinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsifederatiaeuropeanaajurnalistilorausesizatlaconsiliuleuropeiabuzuriledinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/federatiainternationalaajurnalistilorsifederatiaeuropeanaajurnalistilorausesizatlaconsiliuleuropeiabuzuriledinteleviziuneanationala
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"În măsura în care va fi posibil procedural şi regulamentar, raportul va fi dezbătut 

miercuri, dacă nu va fi posibil, atunci la prima şedinţă. Oricum am stabilit un 

termen de maxim o săptămână. Dacă va fi posibil, îl vom introduce pe ordinea de 

zi de plen de miercuri", a explicat Orban. 

"Obiectivul la momentul acesta este ca mâine (miercuri - n.r.) Comisia de statut să 

finalizeze dezbaterile până la încheierea plenului reunit şi sperăm să avem şi mâine 

(miercuri - n.r.) un vot, dar în fiecare zi mai descoperim încă o petardă, o grenadă 

lăsată de PSD pe parcurs. Dacă se întâmplă mâine sunt foarte fericit. În cel mai rău 

caz, dacă apare orice, un element imprevizibil, săptămâna viitoare va fi cu 

siguranţă", a dat asigurări şi Barna. 

Pe ordinea de zi a plenului reunit de miercuri s-ar afla şi o informare a 

preşedintelui Klaus Iohannis referitoare la forţele şi mijloacele Armatei Române şi 

ale Ministerului Afacerilor Interne care vor fi puse în 2021 la dispoziţie în vederea 

participării la misiuni în afara teritoriului naţional şi dislocarea, la nevoie, în 

România, a Forţei de răspuns a NATO cu capacitate de reacţie foarte ridicată. 

De asemenea, pe agenda reuniunii urmează să fie o informare a şefului statului 

privind starea de urgenţă instituită prin Decretul 195/2020 şi prelungită prin 

Decretul 240/2020 şi un raport privind acţiunile întreprinse de Guvern pe perioada 

stării de urgenţă (16 martie - 15 mai 2020). 

(Sursa: Agerpres) 

 

 "Stenograma" dezbaterii bugetului cu partenerii sociali. Cum înțeleg 

Finanțele creșterea cu „cel mult 50%” la pensii și o replică:„E o bătaie de joc” 

Dezbaterea pe buget 2021 cu partenerii sociali și mediul de afaceri a fost scurtă la 

Ministerul Finanțelor, fiind doar câteva intervenții. Concentrarea a fost pe un alt 

proiect, cel publicat ieri cu măsurile de reducere a cheltuielilor. Mai exact, este 

vorba despre renunțarea la voucherele de vacanță, facilitățile pentru studenți și 

altele. 

 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24599838-buget-2021-ministerul-sanatatii-primeste-11-mai-putini-bani-ministerul-educatiei-avea-0-81-mai-multi-bani-decat-2020.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24608309-oficial-pensiile-nu-vor-creste-acest-din-2022-vor-majora-dar-nu-stie-momentan-exact-proiect.htm?sbox
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24608309-oficial-pensiile-nu-vor-creste-acest-din-2022-vor-majora-dar-nu-stie-momentan-exact-proiect.htm?sbox
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24608309-oficial-pensiile-nu-vor-creste-acest-din-2022-vor-majora-dar-nu-stie-momentan-exact-proiect.htm?sbox
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*Dezbaterea a avut loc în cadrul Comisiei de dialog social 

Pe tot parcursul discuțiilor, reprezentanții sindicatelor și patronatelor i-au tot greșit 

numele Danielei Pescaru (specialista în buget de la Ministerul Finanțelor) când i se 

adresau: de multe ori Pescariu sau Pascariu. Asta deși este foarte cunoscută având 

în vedere că miniștrii se bazează pe ea de mulți ani la realizarea bugetului. 

Bugetul este construit pe acte normative în vigoare... sau nu 

 

Una dintre persoanele care a dorit să știe ceva legat de buget a fost Ioana Onofrei, 

președintele Federației Sindicatelor Libere din CEC. 

 

„Când s-a făcut capitalizarea CEC, statul român și-a asumat răspunderea pentru un 

împrumut subordonat pe 10 ani de 1,4 miliarde lei. Nu se face nicăieri referire 

începând cu 2021 în acest proiect de buget”, a spus Onofrei. 

 

Reprezentanții Ministerului Finanțelor i-au dat de înțeles că are dreptate, că nu se 

află așa ceva în buget: „Proiectul de buget se construiește pe acte normative în 

vigoare. În momentul de față nu există niciun act normativ cu putere de lege care 

să menționeze despre ce-ați spus dumneavoastră. Când o să apară acel act 

normativ, atunci o să fie prins în buget”. 

 

Onofrei le-a explicat că atunci când a capitalizat CEC Bank în 2019, comitetul de 

la Bruxelles, „a fost condiție, o asumare a statului român legat de un împrumut 

subordonat, adică bani pe care banca îi dădea înapoi. Urma să intre în vigoare 

începând cu anul 2021”. 

Bineînțeles, profitând de faptul că Ministerul Finanțelor a spus că proiectul de 

buget este construit pe legislatia în vigoare, reprezentanții sindicatelor și 

patronatelor le-au atras atenția că bugetul este construit pe un proiect de OUG cu 

măsuri de reducere a cheltuielilor care încă nu a fost adoptat. 

 

Reprezentanții Ministerului Finanțelor au încercat să evite răspunsul, spunând în 

final că proiectul de OUG și cel privind legea bugetului sunt la pachet, iar dacă 

OUG nu va fi adoptată, proiectul bugetului trebuie schimbat. 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24599838-buget-2021-ministerul-sanatatii-primeste-11-mai-putini-bani-ministerul-educatiei-avea-0-81-mai-multi-bani-decat-2020.htm
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La pensii nu se știe nici la MF cum vor crește în 2022 

 

În prima parte a dezbaterii pe buget, unul dintre partenerii sociali a dorit să-și 

spună punctul de vedere pe proiectul de ordonanță de urgență, dar cu referire la 

pensii: "În ordonanța pe care ați pus-o este efectiv bătaie de joc. Ați pus inflația și 

până la 50%. Ori puneți o cifră și vă țineți de cuvânt... până la 50% e bătaie de 

joc". 

 

Ulterior, când s-a ajuns la acest proiect, Daniela Pescaru a explicat că: "Acest 

„până la” este o formulare prudentă. Creșterea concreta se va stabili în 2022 prin 

legea bugetului asigurarilor sociale pe acel an". 

 

Deci, nu se știe ce se va întâmpla cu pensiile din 2022 și ce înseamnă „cel mult 

50%” (asta e formularea corectă din proiect). Poate însemna oricât între 0 – 50% 

din creşterea reală a câştigului salarial mediu brut realizat. La asta ar urma să se 

adauge rata medie anuală a inflației. A scris HotNews.ro despre asta de luni, nu 

mai detaliem. 

 

În rest, au mai fost unele discuții vizavi de faptul că exportatorii doreau 

promovarea exporturilor, iar bugetul stă foarte prost la acest capitol, dând vina, de 

fapt, pe ministrul Economiei, Claudiu Năsui, dar fără să-i pronunțe numele. 

S-a menționat de către patronate că Năsui ar fi încălcat legea care prevede 

susținerea de la bugetului de stat a programului de promovare. 

 

Voucherele de vacanță au fost foarte dezbătute 

 

S-a dezbătut mult, în schimb, pe proiectul de OUG privind măsuri de reducere a 

cheltuielilor publicat luni. Una dintre măsurile din proiect se referă la faptul că în 

acest an nu se vor acorda vouchere de vacanță. 

 

Cel care s-a făcut remarcat pe subiect e fost Simion Hăncescu, președintele 

Federației Sindicatelor Libere din Învățământ: 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24608309-oficial-pensiile-nu-vor-creste-acest-din-2022-vor-majora-dar-nu-stie-momentan-exact-proiect.htm?sbox
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24608309-oficial-pensiile-nu-vor-creste-acest-din-2022-vor-majora-dar-nu-stie-momentan-exact-proiect.htm?sbox
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„Este o măsură complet neinspirată. Este una dintre măsurile înțelepte pe care fosta 

guvernare le-a luat. De ce? A adus la lumină mii de pensiuni, au ajuns plătitoare de 

taxe și impozite. Este un calcul eronat că o să se facă o economie la stat. S-ar putea 

ca la finalul anului când trageți linie să vedeți că nu s-a câștigat nimic. Va crește, 

din nou, evaziunea fiscală în domeniul turismului. Foarte mulți salariați din 

România și-au permis să-și facă concediul pentru prima dată în viața lor. Au 

salarii... vă dau un exemplu în învățământ: 60.000 de oameni au salariul minim pe 

economie”, a spus el. 

Studenții și CFR-iștii vor gratuitate la transportul studenților 

 

Rodrigo Gabriel Maxim, preşedinte al Federaţiei Sindicale a Transportatorilor 

Feroviari din România (FSTFR) a vorbit despre doua subiecte. Unul a fost legat de 

nemulțumirea că se amână aplicarea legii personalului feroviar (același proiect de 

OUG), iar celălalt e legat de faptul că studenții nu vor mai avea gratuitate pe 

transportul în comun. 

 

Legat de cel de-al doilea subiect, el a afirmat: "Prin faptul că Guvernul vine acum 

și ia gratuitatea studenților se va reduce bugetul CFR Călători cu 250 milioane 

lei. Societatea va trece pe pierderi. Îi micșorați bugetul de venituri în anul 2021, 

an de pandemie și anul transportului feroviar în UE. (...) Veniți și luați bani de la 

CFR Călători și de la studenți. Copiilor noștri le luați dreptul la mobilitate." 

Imediat după a intervenit și un reprezentant al studenților, respectiv Horia Onita – 

ANOSR pentru a susține că nu trebuie eliminată gratuitatea. 

„38% dintre studenții din România, conform studiilor europene, sunt în situație 

materială nefavorabilă, cu 13 puncte procentuale mai mult decât media europeană. 

Beneficiile sunt nenumărate, fie că vorbim de mobilitate sau participare la 

schimburi de experiență, a merge acasă și a ține legătura cu familia și așa mai 

departe. Măsura asta este și win-win pentru CFR Călători. Banii aceștia sunt bani 

pentru investiții care ajung în bugetul CFR Călători. Nu e ca și cum banii aceștia 

dispar sau ajung în buzunarele studenților”, a spus Onita. 
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O confuzie legată de vot 

Moderator al dezbaterii a fost Attila Gyorgy, secretar de stat la Ministerul 

Finanțelor, care la final a început să le mulțumească pentru dezbatere partenerilor 

sociali. 

 

Unii dintre ei au început să spună că dau aviz negativ, atât pentru Legea bugetului 

și pentru proiectul de OUG. 

 

Attila Gyorgy a intervenit și a spus că nu se dă un aviz: „S-a dezbătut, este un for 

de dezbatere, s-au notat toate observațiile dumneavoastră”. 

 

El a fost întrerupt de partenerii sociali care i-au explicat că legea spune că se dă 

aviz, la fel ca în CES. 

 

Secretarul de stat nu i-a contrazis, a așteptat să mai spună câțiva că dau avize 

negative, iar apoi au trecut la alte subiecte ce urmează a fi discutate în alte ședințe. 

 

În concluzie, această dezbatere a fost făcută doar pentru ca instituția să bifeze că a 

consultat partenerii sociali. Bifat și trecut mai departe pe circuitul de avizare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Camera Deputaţilor - vot final la moţiunea simplă împotriva ministrului 

Sănătăţii 

Votul final pe moţiunea simplă iniţiată de PSD împotriva ministrului Sănătăţii, 

Vlad Voiculescu, va fi exprimat miercuri în plenul Camerei Deputaţilor. 

 

Este prima moţiune simplă depusă de opoziţie în această legislatură. 

 

Potrivit regulamentului, moţiunea simplă se aprobă cu votul majorităţii deputaţilor 

prezenţi. 

 

Procedural, o moţiune simplă împotriva unui ministru nu are efect juridic şi, chiar 

dacă este adoptată de Parlament, acesta nu este automat demis. 
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Moţiunea simplă intitulată "Incompetenţa şi lipsa de asumare ucid! Vlad 

Voiculescu, un pericol pentru sănătatea şi viaţa românilor", semnată de 109 social-

democraţi, a fost dezbătută de deputaţi în şedinţa de luni. Cu acest prilej, 

reprezentanţii PSD au venit la şedinţa de plen purtând pancarte negre prin care se 

solicita demisia lui Vlad Voiculescu. 

 

În favoarea adoptării moţiunii simple s-au exprimat, alături de deputaţii PSD, şi 

reprezentanţii AUR. 

 

În moţiune, deputaţii PSD cer demisia ministrului Sănătăţii, motivând că în timpul 

care s-a scurs de la învestirea lui au văzut "atât de multă incoerenţă, lipsă de 

profesionalism şi de asumare cât nu s-a văzut în ultimii 30 de ani". 

 

Ministrul Vlad Voiculescu a declarat, la dezbaterile de luni, că autorul "direct'' al 

''dezastrului" din ultimii 30 de ani din sistemul de sănătate din România este PSD. 

"Vorbesc despre asumare oamenii partidului care, de la Revoluţie încoace, a avut 

12 miniştri ai Sănătăţii. Vorbesc despre asumare colegii de partid ai ultimilor trei 

miniştri ai Sănătăţii - toţi anchetaţi de DNA. (...) Am găsit sistemul de sănătate din 

România mult mai rău decât l-am lăsat. V-aţi bătut joc de aproape tot ce am făcut 

în 2016 şi era un început de reformă reală", a afirmat ministrul.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministerul Educației anunță că simularea pentru Evaluarea Națională va 

începe pe 29 martie, iar cea pentru Bacalaureat pe 22 martie. Structura 

anului școlar 2021 – 2022, publicată în Monitorul Oficial. 

Simulările examenelor naționale se vor organiza astfel: 

A. Simularea Evaluării Naţionale pentru elevii clasei a VIII-a 

 29 martie 2021: Limba şi literatura română 

 30 martie 2021: Matematică 

https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2021/02/15/live-update-video-camera-motiunea-simpla-impotriva-ministrului-sanatatii-dezbatuta-de-deputati--661129
https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2021/02/15/live-update-video-camera-motiunea-simpla-impotriva-ministrului-sanatatii-dezbatuta-de-deputati--661129
https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2021/02/15/live-update-video-camera-motiunea-simpla-impotriva-ministrului-sanatatii-dezbatuta-de-deputati--661129
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 31 martie 2021: Limba şi literatura maternă (pentru elevii aparţinând 

minorităţilor naţionale care au urmat cursurile gimnaziale în limba maternă). 

B. Simularea examenului național de Bacalaureat pentru elevii claselor a XII-a și 

a XIII-a 

 22 martie 2021: Limba şi literatura română – proba E.a) 

 23 martie 2021: proba obligatorie a profilului – proba E.c) 

 24 martie 2021: proba la alegere a profilului şi specializării – proba E.d) 

 25 martie 2021: Limba şi literatura maternă – proba E.b). 

În eventualitatea suspendării cursurilor, recuperarea materiei nu se va face în 

vacanțe. 

Cursurile anului şcolar 2021 – 2022 vor începe pe 13 septembrie 2021:  

Semestrul I: 14 săptămâni de cursuri, dispuse în intervalul 13 septembrie 2021 – 

22 decembrie 2021. 

Semestrul al II-lea: 20 săptămâni de cursuri, dispuse în intervalul 10 ianuarie 2022 

– 10 iunie 2022, cu includerea programului ,,Școala Altfel’’, în perioada 8 – 14 

aprilie, interval în care se pot organiza fazele naționale ale olimpiadelor școlare. 

Vacanțele elevilor sunt programate astfel: 

 25 – 31 octombrie 2021: vacanță pentru învățământ preșcolar și primar; 

 23 decembrie 2021 – 9 ianuarie 2022: vacanța de iarnă; 

 15 aprilie 2022 – 1 mai 2022: vacanța de primăvară; 

 11 iunie 2022 – până la data din septembrie 2022 la care vor începe cursurile 

anului școlar 2022 – 2023, vacanța de vară. 

Pentru clasele terminale din învățământul liceal, anul școlar se încheie la data 

de 27 mai 2022. 

Pentru clasele a VIII-a, anul școlar se încheie la data de 3 iunie 2022. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Legea initiata de deputatul "Mitraliera", prin care evazionistii scapa de 

inchisoare daca achita prejudiciul, dezbatuta in CCR 

Sesizarea Inaltei Curti de Casatie si Justitie, Guvernului si Avocatului Poporului 

referitoare la modificarile aduse legii referitoare la prevenirea si combaterea 

evaziunii fiscale este dezbatura miercuri de Curtea Constitutionala. 

 

CCR mai are pe ordinea de zi a sedintei de miercuri obiectia de 

neconstitutionalitate a dispozitiilor Legii privind aprobarea Ordonantei de urgenta 

a Guvernului nr.31/2020 pentru completarea Ordonantei de urgenta a Guvernului 

nr. 77/2011 privind stabilirea unor contributii pentru finantarea unor cheltuieli in 

domeniul sanatatii. 

 

Tot miercuri, judecatorii Curtii vor dezbate si obiectia Guvernului pe Legea care 

aproba ordonanta de urgenta 168/2020 pentru completarea Ordonantei de urgenta a 

Guvernului nr. 70/2020 privind reglementarea unor masuri, incepand cu data de 15 

mai 2020, in contextul situatiei epidemiologice determinate de raspandirea 

coronavirusului SARS-CoV-2, pentru prelungirea unor termene, pentru 

modificarea si completarea Legii nr.227/2015 privind Codul fiscal, a Legii 

educatiei nationale nr.1/2011, precum si a altor acte normative, si pentru 

modificarea si completarea Ordonantei de urgenta a Guvernului nr.37/2020 privind 

acordarea unor facilitati pentru creditele acordate de institutii de credit si institutii 

financiare nebancare anumitor categorii de debitori. 

 

Camera Deputatilor a adoptat, decizional, pe 15 decembrie 2020, proiectul de lege 

initiat de fostul deputat PSD Catalin Radulescu care prevede ca inculpatii pentru 

fapte evaziune fiscala de pana la 100.000 de euro, nu mai executa pedeapsa 

cu inchisoare daca achita integral prejudiciul, ci doar platesc o amenda. 

 

De asemenea, "daca in cursul urmaririi penale sau in cursul judecatii pana la 

pronuntarea unei hotarari judecatoresti definitive, prejudiciul produs prin comiterea 

faptei, majorat cu 20% din baza de calcul, la care se adauga dobanzile si 

penalitatile este acoperit integral, fapta nu se mai pedepseste". 

 

 

https://ziare.com/ccr/
http://www.cdep.ro/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/catalin-radulescu/
https://ziare.com/stiri/inchisoare/
https://ziare.com/stiri/amenda/
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Pe 17 decembrie 2020, ICCJ a decis sa atace actul normativ la Curtea 

Constitutionala. 

 

"La data de 17.12.2020, ora 14, constituita in Sectii Unite, in conformitate cu 

prevederile art.25 lit.c din Legea nr.304/2004 privind organizarea judiciara, 

republicata, cu modificarile si completarile ulterioare, In prezenta unui numar de 

74 judecatori, cu respectarea cerintelor de cvorum prevazute de art. 34 din actul 

normativ sus-indicat, Inalta Curte de Casatie si Justitie a decis, in unanimitate, 

sesizarea Curtii Constitutionale a Romaniei pentru controlul constitutionalitatii, 

inainte de promulgare, a Legii privind modificarea si completarea Legii 

nr.241/2015 pentru prevenirea si combaterea evaziunii fiscale (PL-x 

nr.354/2018/2020)", a transmis ICCJ. 

 

Porivit sursei citate, sesizarea de neconstitutionalitate "priveste actul normativ in 

intregime, retinandu-se de catre Sectiile Unite ca se impune a se examina de catre 

Curtea Constitutionala daca adoptarea actului normativ in discutie s-a facut cu 

incalcarea dispozitiilor art.61 alin. (2) si ale art.75 din Constitutie referitoare la 

principiul bicameralismului, in coordonatele trasate prin Decizia nr.679/2020 a 

Curtii Constitutionale, dar si prin jurisprudenta anterioara a acesteia, intrucat forma 

adoptata de Camera Deputatilor (Camera decizionala) modifica substantial obiectul 

de reglementare si configuratia legii adoptate de Senat, in calitate de Camera de 

reflectie". 

 

"Totodata, sesizarea priveste neconstitutionalitatea dispozitiilor articolului unic 

pct.4) art.10 alin. (12) din Legea nr. 241/2014) in raport cu prevederile 

constitutionale ale art.1 alin.(5) din legea fundamentala, sub aspectul exigentelor 

privind calitatea legii, astfel cum a fost conturat acest principiu in jurisprudenta 

Curtii Constitutionale si in cea a Curtii Europene a Drepturilor Omului, intrucat, 

contrar cerintelor impuse de art.1 alin.(5) din legea fundamentala, dispozitiile 

textului de lege aratat nu permit stabilirea, in mod clar, precis si previzibil, care 

sunt inculpatii care beneficiaza de dispozitiile art.10 din Legea nr.241/2015", mai 

indica sursa mentionata. 

 

 

https://www.ccr.ro/en/5864-2/
https://www.ccr.ro/en/5864-2/
https://www.scj.ro/
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In finalul comunicatului, judecatorii precizeaza ca nu se substituie Legislatvului, 

dar trebuie sa asigure respectarea Constitutiei. 

 

In exercitarea atributiei sale constitutionale si legale privind sesizarea jurisdictiei 

constitutionale pentru controlul constitutionalitatii legilor inainte de promulgare, 

Inalta Curte de Casatie si Justitie ramane consecventa necesitatii exercitarii 

acesteia exclusiv pentru considerente legate de asigurarea suprematiei Constitutiei 

si a legii, precum si a calitatii legii, avand in vedere efectele directe pe care astfel 

de chestiuni le au ulterior pentru cetatenii implicati in proceduri judiciare, 

examinarea efectuata de catre Sectiile Unite vizand exclusiv aspecte de legalitate si 

nepunand in discutie optiunile de politica legislativa, care raman incluse in marja 

suverana de apreciere a Legislativului. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Cumularea pensiei cu salariul la stat, interzisa prin lege. Anuntul 

ministrului Raluca Turcan 

Cumularea pensiei cu salariul, la stat, ar urma sa fie interzisa prin lege. Anuntul a 

fost facut de ministrul Muncii, Raluca Turcan. 

 

"Avem foarte multi oameni care in momentul de fata se pensioneaza anticipat si se 

reangajeaza la stat cumuland pensia si salariul. Am pregatit un proiect de lege prin 

care ii lasam sa opteze intre pensie sau salariul la stat", a anuntat Turcan la 

Romania TV. 

 

Ea a precizat ca cine va alege salariul, va putea ramane angajat pana la maximum 

70 de ani. 

 

"Daca sunt pensionari si trebuie sa opteze, atunci ei se pot reangaja la stat, dar 

renunta la pensie. Nu se poate cumula pensia cu salariu la stat. Pensie cumulata cu 

salariul va fi doar in sistemul privat", a completat ministrul Muncii. 

(Sursa: ziare.com) 

https://ziare.com/raluca-turcan/
https://ziare.com/pensii/pensionari/
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 Se modifica procedura de solicitare a dreptului la zile libere pentru 

supravegherea copiilor. Declaratia unui parinte, eliminata in cazul familiilor 

monoparentale 

Parlamentul modifica procedura de solicitare a dreptului la zile libere pentru 

supravegherea copiilor sau pentru majorarea salariala, in cazul familiilor 

monoparentale. 

 

Astfel, nu va mai fi nevoie de declaratia celuilalt parinte, a anuntat marti, 16 

februarie, pe Facebook, ministrul Muncii si Protectiei Sociale, Raluca Turcan. 

 

"Acordarea zilelor libere pentru supravegherea copiilor in situatia limitarii sau 

suspendarii activitatilor didactice se aplica neunitar in cazul familiilor 

monoparentale. Practic, unii angajatori acordau zile libere sau majorare salariala, 

iar altii nu. Am transmis colegilor din Parlament cateva amendamente prin care sa 

clarificam o serie de aspecte si sa asiguram aplicarea unitara a reglementarilor in 

vigoare, astfel incat sa nu afectam sanatatea copiilor si siguranta acestora in lipsa 

parintilor care sa-i supravegheze in zilele in care cursurile se tin online. 

 

Spor "de praf" de 2.500 de lei/lunar la Avocatul Poporului. Deputat liberal: "Cu 

astfel de sporuri PSD si-a cumparat linistea" 

 

Astazi (marti, 16 februarie 2021, n.r.), Comisia a adoptat propunerile de modificare 

solicitate de Ministerul Muncii si Protectiei Sociale astfel: in cazul familiei 

monoparentale, nu este necesara declaratia celuilalt parinte pentru solicitarea 

dreptului la zile libere sau la majorarea salariala (...)", a precizat Turcan. 

 

In ceea ce priveste angajatii sistemului national de aparare, ordine publica si 

securitate nationala, angajatii din penitenciare si personalul din unitatile sanitare 

publice, acestia vor putea solicita acordarea de zile libere, cu acceptul 

angajatorului. "Daca parintele nu solicita acordarea zilelor libere, atunci acesta 

beneficiaza de majorarea salariala de 75%. In situatia in care aceste drepturi s-au 

acordat, sumele platite nu constituie debite si nu se recupereaza", a subliniat 

Raluca Turcan. 

 

https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/raluca-turcan/
https://ziare.com/renate-weber/avocatul-poporului/spor-de-praf-de-2-500-de-lei-lunar-la-avocatul-poporului-deputat-liberal-cu-astfel-de-sporuri-psd-si-a-cumparat-linistea-1662555
https://ziare.com/renate-weber/avocatul-poporului/spor-de-praf-de-2-500-de-lei-lunar-la-avocatul-poporului-deputat-liberal-cu-astfel-de-sporuri-psd-si-a-cumparat-linistea-1662555
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Comisia de Munca a adoptat, marti, o serie de amendamente transmise de 

Ministerul Muncii si Protectiei Sociale (MMPS), pentru a modifica si completa 

OUG nr.147/2020 privind acordarea unor zile libere pentru parinti in vederea 

supravegherii copiilor, in situatia limitarii sau suspendarii activitatilor didactice 

care presupun prezenta efectiva a copiilor in unitatile de invatamant si in unitatile 

de educatie timpurie anteprescolara, ca urmare a raspandirii coronavirusului 

SARS-CoV-2. 

 

Raluca Turcan: Sporul de calculator nu ar trebui sa existe. Sustine si eliminarea 

sporului de confidentialitate 

 

"Daca limitarea sau suspendarea activitatilor didactice care presupun prezenta 

efectiva a copiilor este stabilita prin decizia conducerii unitatilor sau institutiilor de 

invatamant, aceasta trebuie comunicata parintilor in maximum 24 ore de la 

emitere, inclusiv prin mijloace electronice de comunicare, pentru ca parintii sa o 

poata depune, in copie, la angajator, in vederea solicitarii zilelor libere sau a 

majorarii salariale", noteaza sursa citata. 

 

In noiembrie 2020, Fundatia pentru Apararea Cetatenilor Impotriva Abuzurilor 

Statului (FACIAS) a solicitat autoritatilor modificari legale urgente, pentru ca si 

parintii din familii monoparentale sa beneficieze de zile libere pentru 

supravegherea copiilor. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Turcan: Persoanele cu dizabilități vor beneficia de integrare în muncă 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, a anunțat o strategie pentru persoanele cu 

dizabilități, astfel încât acestea să poată avea un loc de muncă. Foto: GettyImages 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, a anunțat o strategie pentru persoanele cu 

dizabilități, astfel încât acestea să poată avea un loc de muncă. 

„Avem o strategie pentru persoanele cu dizabilități și în funcție de dizabilități vor 

beneficia de integrare în muncă”, a spus Turcan la România TV. 

https://ziare.com/politica/stiri-politice/raluca-turcan-propune-eliminarea-sporului-de-calculator-si-de-confidentialitate-1662534
https://ziare.com/politica/stiri-politice/raluca-turcan-propune-eliminarea-sporului-de-calculator-si-de-confidentialitate-1662534
https://www.romaniatv.net/raluca-turcan-anunt-important-despre-salariile-si-pensiile-romanilor-aceasta-e-realitatea-live-text-si-video_5280833.html
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Ea a dat ca exemplu persoanele cu dizabilități locomotorii, despre care spune că și-

ar putea găsi un loc de muncă în domeniul IT. 

„Toate persoanele cu dizabilități vor primi pachete de servicii integrate, care să le 

faca viața mai ușoară”, a adăugat Turcan. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Turcan: „Vom prelungi măsurile de sprijin pentru HoReCa”. Măsurile 

anunțate de ministrul Muncii 

Guvernul va prelungi măsurile de sprijin pentru sectorul HoReCa, printre cel mai 

grav lovite de măsurile luate pentru limitarea pandemiei de coronavirus. Ministrul 

Muncii, Raluca Turcan, a vorbit despre sprijin financiar pentru angajarea de 

sezonieri și zilieri, plata șomajului tenic, sprijin pentru cei care angajează tineri, 

persoane cu vârsta peste 55 de ani sau români concediati abuziv în străinătate. 

„În privinţa tichetelor de vacanţă lucrurile sunt nuanţate. Voucherele de anii trecuţi 

se pot folosi şi în 2021. Pentru sectorul HoReCa avem acordarea de granturi şi o 

schemă de ajutor de stat care va fi prezentată săptămâna viitoare. Anul trecut a fost 

an pandemic, iar tichetele nu au fost folosite. Ajutorul pentru HoReCa este destul 

de mare. Pe perioada de vară se pot angaja zilieri, unde putem ajuta cu o parte din 

salariile lor. Pentru HoReCa intenționăm să prelungim măsurile de sprijin ale celor 

care angajează zilieri sau sezonieri - 30% pentru zilieri și 45% din salariu pentru 

sezonieri”, a explicat ministrul la România TV. 

„Trebuie să fie program de lucru flexibil, avem şomajul tehnic pentru persoanele 

afectate, avem zilierii şi sezonierii. Pe lângă acestea, în două săptămâni vom 

prezenta noi legi surpriză care vor ajuta şi economia României”, a mai spus 

ministrul. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

https://www.romaniatv.net/raluca-turcan-anunt-important-despre-salariile-si-pensiile-romanilor-aceasta-e-realitatea-live-text-si-video_5280833.html
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 Ministerul Justitiei reia procedura de selectie a reprezentantului Romaniei 

la EUROJUST. Se cauta si magistrat de legatura in Italia 

Ministerul Justitiei reia procedura de selectie a membrului national la EUROJUST, 

suspendata in decembrie 2020. 

 

Candidaturile depuse pana la data de 2 decembrie 2020 inclusiv, ora 17.00 vor fi 

analizate de catre Comisia de analiza a dosarelor si de interviu. 

 

Afisarea rezultatelor cu lista persoanelor calificate pentru interviu va avea loc in 

perioada 01 - 04 martie 2021, pe site-ul Ministerului Justitiei. 

 

"Persoanele care intrunesc conditiile prevazute la punctul 2 din Anuntul privind 

selectarea membrului national la EUROJUST, publicat in data de 6 noiembrie 

2020, vor sustine un interviu in perioada 09-11 martie 2021. Modalitatea si 

conditiile de sustinere a interviului vor fi comunicate in termen util, luand in 

considerare si evolutia situatiei epidemiologice. Interviul se va desfasura in limbile 

romana si engleza", a transmis Ministerul Justitiei. 

 

Sporuri de peste 2 milioane de lei pentru sefii justitiei din Consiliul Superior al 

Magistraturii 

 

Sursa citata a precizat ca afisarea rezultatelor interviului va avea loc in data de 17 

martie 2021 pe pagina de internet a Ministerului Justitiei. Eventualele modificari 

ale calendarului urmeaza a fi anuntate in timp util, pe site-ul ministerului. 

Magistrat de legatura in Italia 

 

Ministerul a lansat si procedura de selectie a magistratului de legatura roman in 

Italia, pentru un mandat de trei ani. 

 

"Pot candida judecatori, procurori sau personal de specialitate juridica asimilat, 

potrivit legii, acestora, cu experienta in domeniul cooperarii judiciare 

internationale in materie penala si civila.  

https://ziare.com/stiri/justitie/sporuri-de-peste-2-milioane-de-lei-pentru-sefii-justitiei-1662436
https://ziare.com/stiri/justitie/sporuri-de-peste-2-milioane-de-lei-pentru-sefii-justitiei-1662436
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Magistratul de legatura roman in Italia va contribui la facilitarea cooperarii 

judiciare intre autoritatile competente ale celor doua state", a transmis Ministerul 

Justitiei. 

 

Cum s-au mentinut la putere magistratii anti-justitie care au sustinut "reformele" 

PSD-ALDE 

 

Sursa citata a precizat ca mandatul magistratului este de trei ani. Dosarele de 

candidatura se pot depune pana in 5 martie, iar selectia candidatilor care intrunesc 

conditiile legale necesare va fi realizata pana in 11 martie. 

 

Ulterior, cei selectati vor sustine un interviu. Ministerul Justitiei precizeaza ca 

judecatorii sau procurorii care ar dori sa candideze trebuie sa obtina, in prealabil, 

de la Consiliul Superior al Magistraturii o decizie privind detasarea la Ministerul 

Justitiei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Bloomberg: Economia României eclipsează restul statelor UE după ce a 

evitat lockdown-ul 

Evoluţia economiei româneşti a depăşit-o pe cea a celorlalte ţări ale Uniunii 

Europene în trimestrul patru din 2020, după ce Guvernul a optat să nu impună tipul 

de restricţii severe care au închis cea mai mare parte a continentului, se arată într-o 

analiză realizată marţi de Bloomberg. 

PIB-ul nu doar că a crescut faţă de precedentele trei luni, ci a urcat faţă de 

aşteptările analiştilor de peste zece ori. Cu o expansiune de 5,3%, România a 

înregistrat în trimestrul patru din 2020 cel mai semnificativ avans în rândul statelor 

din Uniunea Europeană care au raportat datele până acum. 

Trimestrul patru din 2020 a fost bun şi pentru alte părţi din Europa de Est: Ungaria 

şi Bulgaria au raportat ambele creşteri neaşteptate faţă de precedentele trei luni, 

arată datele publicate marţi de Oficiul European pentru Statistică (Eurostat), în 

timp ce Lituania pare să fi avut anul trecut cea mai bună performanţă din blocul 

comunitar. 

https://ziare.com/lia-savonea/csm/cum-s-au-mentinut-la-putere-magistratii-anti-justitie-1661999
https://ziare.com/lia-savonea/csm/cum-s-au-mentinut-la-putere-magistratii-anti-justitie-1661999
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/bloomberg_2582.html
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România a evitat recesiunea în timpul pandemiei de coronavirus (COVID-19), 

după ce înregistrat un declin al economiei de 12,2% în trimestrul doi din 2020. 

Chiar dacă se confruntă cu unul dintre cele mai ridicate deficite bugetare din UE, 

autorităţile au reuşit majorarea investiţiilor publice la cel mai ridicat nivel din 

ultimul deceniu, ceea ce a sprijinit sectorul construcţiilor, în timp ce industria IT a 

rămas la un nivel solid. 

Premierul Florin Cîţu a salutat cea mai rapidă redresare din istoria ţării sale. 

"Toată lume va trebui să revizuiască în creştere estimările privind PIB-ul în 2021", 

a apreciat Ciprian Dascălu, economist la Erste Group Bank în Bucureşti. 

Economia românească a crescut cu 5,3% în trimestrul IV al anului trecut pe serie 

ajustată sezonier, comparativ cu trimestrul anterior, iar pe ansamblul anului s-a 

contractat cu 3,9% potrivit datelor semnal publicate, marţi, de Institutul Naţional 

de Statistică (INS). 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ciprian Dascălu, BCR: Am revizuit în sus prognoza de creştere economică 

din acest an la +4,2% de la +2,7% / În 2022-2023 vedem creşteri anuale de 

4,5-5%, 

Creşterea economică din ultimul trimestru al lui 2020 în raport cu cel anterior 

(+5,3%) a fost mult peste estimarea noastră şi mediana sondajului Bloomberg de 

+0,5%, spune economistul șef al BCR într-o notă destinată investitorilor. 

Credem că impulsul fiscal de 3,3pp din PIB din T4 2020 explică o parte a surprizei 

pozitive. Datele lunare arată că industria, comerţul retail şi serviciile pentru 

companii au crescut în ultimul trimestru 2020 faţă de trimestrul anterior, în timp ce 

producţia din construcţii a scăzut marginal iar serviciile pentru populaţie au fost 

puternic negative. Am revizuit în sus prognoza de creştere economică din acest an 

la +4,2% de la +2,7% în special datorită efectului statistic important pe care 

avansul de la finalul anului 2020 îl are asupra PIB-ului din 2021. În 2022-2023 

vedem creşteri anuale de 4,5-5%, se mai arată în nota publicată marți. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ue_173.html
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Creşterea economică secvenţială din T3 2020 de +6,1% a fost sub aşteptări şi este 

posibil ca o redistribuire statistică a creşterii dinspre T3 spre T4 2020 să fie altă 

explicaţie a surprizei majore. 

 

Impactul celui de-al doilea val de pandemie în ceea ce privește creșterea 

economică a fost aproape inexistent din cauza restricțiilor mai relaxate comparativ 

cu alte țări. 

 

Recuperarea integrală a PIB-ului ar putea avea loc la începutul anului 2022, mai 

devreme decât se estima anterior, se mai arată în nota citată. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Deschidere oficială a şedinţei de tranzacţionare, alături de reprezentanţi ai 

administratorilor de fonduri de acţiuni cu expunere pe piaţa de capital 

Bursa de Valori Bucureşti (BVB) şi Asociaţia Administratorilor de Fonduri (AAF) 

anunţă deschiderea oficială a şedinţei de tranzacţionare din 17 februarie, alături de 

reprezentanţi ai administratorilor de fonduri de acţiuni cu expunere pe piaţa de 

capital locală. 

 

Evenimentul face parte din seria de dezbateri semestriale organizate de BVB şi 

AAF. La eveniment vor participa Radu Hanga, preşedinte BVB, Horia Gusta, 

preşedinte AAF, Adrian Tănase, director general BVB, Jan Pricop, director 

executiv, AAF.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Conferinţă Coface despre situaţia insolvenţelor din România în 2020 

Coface organizează, miercuri, o conferinţă de presă în cadrul căreia va fi lansat 

Studiul Insolvenţelor din România cu date pentru anul 2020. 
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Potrivit organizatorilor, la eveniment şi-au anunţat participarea Eugen Anicescu - 

country manager Coface România şi Iancu Guda - services director Coface 

România. 

 

Conferinţa este corelată cu Conferinţa de Risc de Ţară de la Paris, organizată la 

începutul acestei luni. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Liviu Mălureanu (USR) a fost numit în funcţia de preşedinte al Agenţiei 

Naţionale a Funcţionarilor Publici, in locul lui Vijulie 

Liviu Mălureanu, vicepreședinte al USR, a fost numit în funcţia de preşedinte, cu 

rang de secretar de stat, al Agenţiei Naţionale a Funcţionarilor Publici, printr-o 

decizie de marţi a premierului Florin Cîţu publicată în Monitorul Oficial. Acesta o 

înlocuieşte pe Violeta Vijulie care a fost eliberată din această poziţie printr-o altă 

hotărâre a şefului Executivului, potrivit News.ro. 

Liviu Mălureanu s-a născut la Focșani, iar în anul 2005 a absolvit Facultatea de 

Management din cadrul Academiei de Studii Econimice Bucureşti. A intrat în 

politică în anul 2016, când a candidat pe listele Uniunii Salvați Bucureștiul (USB) 

și a devenit consilier local în Sectorul 3. Înainte de a intra în politică, Mălureanu 

lucra la World Vision România, la audit intern. 

De asemenea Oana Ursache a fost numită în funcţia de secretar de stat al 

Departamentului pentru Românii de Pretutindeni în locul lui Ovidiu Burduşa. 

Oana Ursache este lector universitar doctor la Universitatea din Alicante, Granada, 

dar și la Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava, fiind specialistă în literatură 

comparată, culturologie, literaturi hispanice, orientale, precolumbiene, arabe, etc. 

A coordonat o serie de nouă volume despre corpologia feminină și a publicat 

numeroase cercetări științifice și este traducătoare de literatura română 

contemporană. 

 

https://www.news.ro/politic-intern/liviu-malureanu-a-fost-numit-in-functia-de-presedinte-al-agentiei-nationale-a-functionarilor-publici-printr-o-decizie-a-premierului-1922402016072021021919984021?fbclid=IwAR1Y4qWhquERIXOfUKFFJ2hcZ49qx18kR-tYy2n7H9g2sqY2zsL6kH2g5kI
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A organizat în străinătate congrese pe diferite teme, dar și festivaluri, 

precum: Festivalul Culturii Române și Festivalul Copilăriei România ca teren de 

joacă, organizat împreună cu Ambasadele României din Spania și din Portugalia și 

cu sprijinul ICR Madrid. În prezent este membră în cadrul Biroului Național 

PLUS. 

Tot marţi au mai fost publicate în Monitorul Oficial două decizii ale prim-

ministrului, una pentru numirea în funcţia de secretar de stat la Ministerul Mediului 

a lui Raul-Călin Pop şi o altă în care George-Aurelian Căţean este desemnat 

secretar de stat în Ministerul Agriculturii. 

Raul Pop este consultant, manager și activist de mediu. Este licențiat 

în științe economice și, respectiv, în studii europene, și deține un MBA în Statele 

Unite în managementul operațiunilor. Este, totodată, bursier în Statele Unite într-

un program de dezvoltare a societății civile. 

A contribuit la activități și documente elaborate pe teme de sustenabilitate și 

schimbări climatice în cadrul Coaliției pentru Economie Circulară, Coaliției pentru 

Dezvoltarea României, Consiliului Investitorilor Străini, AmCham, AHK, 

CCIFER, Coaliția pentru Mediu din România și Asociația ECOTECA, pe care a și 

fondat-o. 

A fost secretar de stat în Ministerul Mediului în Guvernul condus de 

Dacian Cioloș. 

În prezent este Cordonator regional Regiunea Sud-Muntenia. 

George Aurelian Cățean este membru al Biroului Național Plus cu responsabilitate 

pentru Rural și conduce o afacere în domeniul agricol și al produselor tradiționale 

cu cifră de afaceri de peste 2 milioane euro. 

A studiat marketing în cadrul Universității Transilvania din Brașov și este activ în 

câteva organizații nonguvernamentale cu implicare locală și regională. 

În 2013 a fost coordonator al proiectului Transhumanța, proiect desfășurat în 5 țări 

de pe lanțul Carpatic. 

(Sursa: news.ro) 
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 Orban anunță schimbarea șefilor TVR și Radioului public, precum și a 

Avocatului Poporului în două săptămâni 

Schimbarea șefilor TVR și Radioului public, precum și a Avocatului Poporului 

este prioritate pentru Coaliție, președintele PNL a Camerei Deputaților, Ludovic 

Orban, anunțând că situația trebuie tranșată în următoarele două săptămâni. 

Mai exact, Orban a precizat că Birourile Permanente ale Parlamentului au decis să 

dea termen comisiilor de Cultură să se pronunțe asupra rapoartelor de activitate ale 

TVR și SRR pe 2019 până pe 1 martie, astfel încât acestea să poată fi supuse 

votului plenului și respinse. 

Potrivit legii, dacă raportul de activitate al celor două instituții este respins, 

conducerile sunt demise. Potrivit înțelegerii din Coaliție, șefia TVR ar urma să 

revină PNL, iar cea a Radioului public USR-PLUS. 

De asemenea, a precizat Orban, comisiile juridice au fost sesizate în privința 

procedurii de revocare a Avocatului Poporului, cerută de PNL în legislatura trecută 

și blocată de PSD. Funcția e deținută în prezent de Renate Weber, care a fost 

atacată de PNL pentru sesizarile pe actele nomative emise de guvern în perioada 

stării de urgență și stării de alertă. 

„În termen de două săptămâni comisiile trebuie să prezinte un raport plenului”, a 

spus Orban. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Propuneri fanteziste venite de la subordonate pentru bugetul pe 2021 al 

Primăriei Capitalei: copaci solari de 1,3 milioane lei, autobuz amfibie de 2,3 

milioane lei, bănci de 15 milioane, 18 milioane pentru o gală a excelenței 

Bugetul Primăriei Capitalei pe anul 2021 este în proces de elaborare, urmând să fie 

definitivat și pus în dezbatere publică după aprobarea bugetului de stat. Deși 

situația financiară a Primăriei Capitalei este una la limită, primarul general Nicușor 

Dan anunțând că municipalitatea are datorii curente de 2,5 miliarde lei și un buget 

real pe 2021 de circa 4 miliarde, subordonatele au venit cu propuneri care mai de 

care mai fanteziste, potrivit informațiilor obținute de HotNews.ro.  
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Printre acestea se numără copaci solari de 1,3 milioane lei, 3000 de bănci în 

valoare de 15 milioane lei, autobuz amfibie de 2,3 milioane lei, 29 milioane lei 

pentru biserici, peste 150 milioane lei pentru instituțiile de spectacol, 15 milioane 

lei pentru aparate de sterilizare, de dezinfectare şi de igienizare a aerului ce ar urma 

să fie montate în mijloacele de transport în comun, în condițiile în care acestea nici 

nu sunt spălate cum trebuie, o gală a excelenței de aproape 18 milioane lei. 

Nicușor Dan a declarat clar că astfel de propuneri fanteziste nu își au loc în 

buget, nefiind bani nici măcar pentru investițiile noi atât de necesare. 

Cele mai fanteziste propuneri făcute de subordonatele din Primăria Capitalei 

pentru bugetul pe 2021: 

Administrația Lacuri Parcuri și Agrement 

 tomograf sonic inspecție arbori 160.000 lei 

 navă pasageri 1.120.000 lei 

 autobuz amfibie 2,3 milioane lei 

 100 de hidrobiciclete - 700.000 lei; 

 3.000 de bănci grădină - 15 milioane lei; 

 

Administrația Monumentelor și Patrimoniului Turistic 

 aproape 29 milioane lei pentru biserici pentru 71 de biserici; 

 10 copaci solari V tree - 1,35 milioane lei; 

 lucrare de artă, plan arhitectural istoric Cartier Evreiesc Vitan Dudești - 2 

milioane lei; 

 proiect tehnic de amplasare ansamblu monumental Regele Ferdinand 

întregitorul - circa 4,2 milioane lei; 
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Societatea de Transport București 

 Achiziția de aparate de sterilizare, de dezinfectare şi de igienizare a aerului 

in salonul de călători al vehiculelor utilizate la transportul public de către 

Municipiul Bucuresti - acord cadru 1.800 buc. (propunere primul contract 

subsecvent 300 buc) - total 15 milioane lei; 

PROEDUS 

 Galele Excelenței 2021 - 17, 8 milioane lei; 

 Tabăra Elevilor Activi și Merituoși - 6,5 milioane lei; 

 Tabere, stagii de lucru și tabere premii pentru profesori - circa 2 milioane 

lei; 

 

Ce bani au cerut principalele subordonate: 

 Administrația Străzilor - 358 milioane lei; 

 Administrația pentru Consolidarea Clădirilor cu Risc Seismic - 240 milioane 

lei 

 Administrația Lacuri Parcuri și Agrement - 318 milioane lei; 

 Direcția de Asistență Socială - 797 milioane lei; 

 Clubul Sportiv Municipal - 65 milioane lei; 

 Administrația Cimitirelor - 102 milioane lei; 

 ASPA - 48 milioane lei; 

 AMPT - 82 milioane lei; 

 STB - 1,3 miliarde lei venituri din care subvenția 1, 038 miliarde lei; 

 Poliția Locală - 75 milioane lei; 

 Zoo Băneasa - 21 milioane lei; 

 Centrul pentru Seniori - 17 milioane lei; 
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 Centrul pentru Tineret - 33,5 milioane lei; 

 CREART - 65 milioane lei; 

 PROEDUS- 59 milioane lei; 

 ARCUB - 42 milioane lei; 

 Circul de Stat - 17 milioane lei; 

Primăria Capitalei va avea în 2021 un buget real de circa 4 miliarde lei la care se 

adaugă finanțările nerambursabile din fonduri europene, a declarat primarul 

general, Nicușor Dan, pe 22 ianuarie, când au început consultările pe buget. 

Din această suma, subvențiile la STB și termoficare vor fi în jur de 2 miliarde lei, 

iar în bugetul de la începutul anului nu vor fi investiții noi din cauza situației 

financiare dificile în care se află municipalitatea. Investițiile din anii trecuți, 

continuate în 2021 vor fi Pasajul de la Doamna Ghica, lărgirea străzii Prelungirea 

Ghencea și Patinoarul Flamaropol. 

În urma discuțiilor pe buget cu directorii din Primăria Capitalei, Nicușor Dan a 

declarat la vremea respectivă că s-au cerut de 3 ori mai mulți bani decât sunt, iar 

cheltuielile nenecesare nu vor avea loc în buget. 

”Vreau să ieşim din politica de tip „Moş Crăciun”, în care, din păcate, s-a 

desfăşurat până acum discuţia pe buget. Veneau directorii, propuneau mult, ştiau 

că se taie, se tăia aşa din pix, şi nu exista nicio coerenţă între lucrurile care se 

plăteau de la bugetul local. Chestiunea fundamentală este ce vrem să facem cu 

orașul acesta şi de aceea e extrem de important că am avut o discuţie cu toţii, pe 

toate zonele de activitate, pentru ca bugetul să reflecte o direcţie de dezvoltare. (...) 

Știți că este o secvenţă, in filmul „Titanic”, în care vaporul se scufundă şi orchestra 

cântă. Am avut această imagine de mai multe ori în minte la discuţiile cu o parte 

din Executiv. Vă dau un singur exemplu, au venit cu propunerea de a cheltui 25 de 

milioane de lei pentru noi statui în Bucureşti. Avem, de asemenea, administraţii 

care plătesc zeci de mii de euro pe chirii, timp în care AFI are spaţii, din care unele 

stau goale şi altele sunt închiriate pe nimica toată. (...) Legat de ALPAB, această 

administraţie a avut în fiecare an un buget de în jur de 100 de milioane de lei, din 

2015 încoace, şi acum au venit şi au cerut 300 de milioane de lei.  
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S-a cerut de către fosta Administraţie a Monumentelor şi Patromoniului Turistic, 

care acum se numeşte Direcţia pentru Peisagistică, o sumă între 20-30 de milioane 

de lei pentru 61 de biserici. (...) Dacă însumăm tot ce s-a propus ieri de către 

direcţii, sunt cam de trei ori mai mulţi bani decât avem în condiţiile financiare în 

care ne aflăm”, a explicat Nicușor Dan. 

 

În ceea ce privește bancile de 15 milioane lei, presa a relatat că Nicușor Dan s-a 

înfuriat și l-a dat afară din ședință pe directorul care a venit cu această propunere. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 O tânără din România coordonează un studiu comandat de Comisia 

Europeană despre efectele pandemiei de coronavirus 

O româncă, Oana Geambaşu, este coordonatoarea unui studiu comandat de 

Comisia Europeană despre efectele pandemiei şi nu numai. Aceste studii vor fi 

făcute pe 600.000 de oameni, cu ajutorul mai mulor universitaţi şi institute de 

sănătate publică din Europa. 

Studiul coordonat de Geambașu a început în decembrie 2020 și va dura 3 ani. 

„Noi analizăm datele provenite din 5 țări – Franța, Italia, Germania, Olanda și 

Luxemburg – și ne uităm la aproximativ 500.000-600.000 de oameni. Ceea ce ne 

dorim să facem este să formăm dezvoltarea unui răspuns cât mai eficient și 

coordonat al țărilor membre prin înțelegerea mecanismului acestui virus. Primul 

raport pe care îl vom avea va fi în lunile următoare și vom arăta exact ce s-a 

întâmplat până acum, ce s-a studiat”, a explicat la Digi24. 

„Aceste studii sunt făcute deja de aceste țări și noi încercăm să le integăm și să 

găsim o modalitate prin care să răspundem coordonat și informat”, a adăugat ea. 

„Noi încercăm să vedem seroprevalența – răspândirea virusului – în populațiile 

țărilor și factorii de risc pentru infecție, de la adoptarea măsurilor de prevenție până 

la impactul dat de zonele geografice, ne interesează inclusiv în ce măsură poluarea 

afectează dezvoltarea bolii, ca și factorii socio-demografici și istoricul medical al 

persoanelor.  
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Apoi, vrem să înțelegem factorii de risc prin analizarea informațiilor genetice – de 

exemplu, de ce unii oameni se îmbolnăvesc dar nu dezvoltă simptome sau au 

simptome ușoare, și de ce alții au simptome foarte grave”, a explicat Geambașu. 

„Apoi, ne interesează să vedem impactul lockdown-ului și altor măsuri de 

prevenție atât asupra bunăstării populației. Avem date din Olanda, știm că oamenii 

au menționat că evaluează calitatea vieții lor ca fiind la cel mai scăzut punct de la 

începutul pandemiei. Apoi, știm că depresia, anxietatea sau sentimentul de 

înstrăinare sunt la cel mai înalt nivel și astfel încercăm să vedem efectele, atât pe 

termen scurt, cât și pe termen lung asupra sănătății populației, să știm exact care 

sunt implicațiile asupra zonei socioeconomice și a relațiilor sociale. Știm că mulți 

oameni nu merg la medic pentru că le este frică sau evită orice tratament medical 

până în ultimul moment și acestea vor fi efecte și pe termen scurt, dar și pe termen 

lung asupra populațiilor”, a adăugat ea. 

„Pe noi ne interesează să vedem cum funcționează acest virus pentru a putea 

contracara aceste efecte și să revenim la o viață cât mai aproape de normal”, a mai 

spus Geambașu. 

Este de asemenea, studiată durata imunității după infectarea cu coronavirus și cea 

obținută după vaccinare, pentru toate tipurile de vaccinuri existente acum pe piață. 

Datele obținute în urma acestor studii vor ajunge la Comisia Europeană, pe baza 

cărora oficialii europeni vor lua decizii și vor informa statele membre pentru a 

adopta măsuri. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Bogdan Aurescu: Rusia este mai degrabă angajată pe o poziție de 

confruntare cu UE, decât pe una de deschidere 

Bogdan Aurescu spune că tot ceea ce a făcut Rusia în ultima perioadă arată că este 

mai degrabă pe o poziție de confruntare cu UE, decât pe o poziție de deschidere.  

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, a declarat, marți, că tot ceea ce a 

făcut Rusia în ultima perioadă arată că este mai degrabă pe o poziție de confruntare 

cu Uniunea Europeană, decât pe o poziție de deschidere, potrivit Mediafax. 
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La întâlnirea cu ministrul afacerilor externe și europene al Republicii Slovacia, 

Ivan Korčok, ministrul Afacerilor Externe român, Bogdan Aurescu, a spus că s-a 

discutat și despre relația dintre Uniunea Europeană și Rusia. 

De altfel, în data de 22 februarie, la Bruxelles, relația UE – Rusia va fi discutată în 

cadrul Consiliului Afaceri Externe. 

„Cu această ocazie, vom discuta despre întregul context care s-a creat, în ultima 

perioadă, în relația dintre Uniunea Europeană și Rusia. După cum cunoașteți, 

România a condamnat reținerea, la întoarcerea în Rusia, a opozantului politic 

Alexei Navalnîi, apoi condamnarea acestuia”, spune Bogdan Aurescu. 

Ministrul de Externe român afirmă că s-a observat „modul în care a fost organizată 

vizita Înaltului Reprezentant pentru Afaceri Externe și Politică de Securitate al 

Uniunii Europene, domnul Borrell, modul în care a fost organizată conferința de 

presă care a urmat discuțiilor de la Moscova, inclusiv expulzările de diplomați 

europeni care au avut loc în timpul acelei vizite”. 

Aurescu spune că, având toate aceste chestiuni clare, poziția Rusiei față de UE a 

fost conturată. 

„Toate aceste aspecte ne arată că Rusia este mai degrabă angajată pe o poziție de 

confruntare cu Uniunea Europeană, decât pe o poziție de deschidere. Și vom 

aborda toate aceste aspecte în cursul discuțiilor noastre de luni, din cadrul 

Consiliului Afaceri Externe, pentru a trage concluziile care se impun și pentru a lua 

măsurile care sunt necesare”, afirmă Bogdan Aurescu. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Românii se pot angaja astronauți la Agenţia Spaţială Europeană. Ce condiții 

trebuie să îndeplinească 

Agenţia Spaţială Europeană (ESA) doreşte să angajeze noi astronauţi, care vor 

putea să îşi depună candidaturile începând din data de 31 martie. Și românii pot 

participa la acest proces de selecție - România fiind membră ESA, anunță Agenția 

Spațială Română, care enumăeră condițiile pentru candidați. 
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ESA caută între patru şi şase astronauţi de carieră, care vor primi poziţii de angajaţi 

permanenţi şi care vor fi distribuiţi în cadrul unor misiuni spaţiale. 

Agenţia doreşte să angajeze, de asemenea, până la 20 de bărbaţi şi de femei în 

calitate de „rezerve”, iar aceste persoane vor fi selectate pentru o serie de misiuni 

specifice. 

Totodată, ESA doreşte să includă şi un astronaut cu dizabilităţi fizice în echipa sa 

de „rezerve”, în cadrul unui program intitulat Parastronaut. Agenţia analizează în 

această perioadă condiţiile în care un astfel de candidat ar putea să zboare în spaţiu 

şi să lucreze la bordul Staţiei Spaţiale Internaţionale (ISS). 

Termenul limită pentru depunerea candidaturilor este ziua de 28 mai. Candidaţii 

vor fi supuşi unui proces de selecţie în şase etape, care va fi finalizat în octombrie 

2022. 

„A sosit timpul să căutăm noi astronauţi şi sunt convins că îi vom găsi pe cei mai 

buni”, a declarat directorul general al ESA, Jan Worner, într-o conferinţă de presă, 

potrivit Agerpres. 

„Diversitatea este un atu”, a mai spus Jan Worner, adăugând că această calitate „va 

îmbogăţi” echipajele de astronauţi europeni. ESA le îndeamnă în special pe femei 

să aplice pentru aceste poziţii. 

Și românii pot participa la selecție  

Agenţia Spaţială Romană (ROSA) anunță că și cetăţenii români care răspund 

criteriilor de selecţie pot candida, ca urmare a faptului că ţara noastră este stat 

membru ESA. 

Perioada de depunere a candidaturilor este 31 martie - 28 mai 2021. ESA va lua în 

considerare doar înscrierile trimise pe parcursul celor opt săptămâni prin 

intermediul portalului "Cariere la ESA". 

După încheierea perioadei de înscriere, va urma un proces de selecţie în şase etape, 

ce se prevede a fi finalizat în octombrie 2022. 

 

https://www.agerpres.ro/stiintatehnica/2021/02/16/agentia-spatiala-europeana-vrea-sa-angajeze-noi-astronauti-si-mizeaza-pe-principiul-diversitatii--662556
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Astronauţii desfăşoară experimente ştiinţifice, sprijină dezvoltarea de noi 

tehnologii, testează limitele corpului uman şi explorează Universul în condiţii 

extreme. Candidaţii care doresc să aplice trebuie să îndeplinească o serie de 

condiţii: 

 Să aibă o pregătire profesională excepţională şi un istoric de rezultate 

remarcabile pe durata studiilor. Sunt eligibili candidaţii care au studii cel 

puţin la nivel de master şi cel puţin trei ani de experienţa profesională. 

 Printre domeniile cele mai frecvent întâlnite la astronauţii de carieră se 

numără: inginerie aerospaţială, aviaţie, diverse ramuri de inginerie, 

matematică-fizică, ştiinţele naturii, medicină, cibernetică, fără ca lista să fie 

exhaustivă. 

Lista completă a criteriilor de selecţie poate fi accesată aici 

„Să fii astronaut este un vis devenit realitate. Îmbină mai multe pasiuni de ale 

mele: ştiinţă, tehnologia, maşinăriile complexe, un mediu operaţional solicitant, 

lucrul în echipe internaţionale, pregătirea fizică şi comunicarea cu publicul larg. Şi, 

desigur, uneori mergi cu rachetă la serviciu!”, a declarat Samantha Cristoforetti, 

unul dintre astronauţii ESA, care a participat la misiuni pe Stația Spațială 

Internațională. 

(Sursa: Agerpres) 

 

Românii au produs cele mai puține deșeuri municipale din Uniunea 

Europeană, în 2019, aproape la jumătate față de media Uniunii. Danezii s-au 

situat pe primul loc cu 844 de kilograme pe persoană. 

 

https://www.esa.int/About_Us/Careers_at_ESA/ESA_Astronaut_Selection
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Potrivit datelor Eurostat, în 2019 o persoană din Uniunea Europeană a produs în 

medie 502 kilograme de deșeuri municipale, în creștere ușoară față de 2018 (495 

kg), dar sub vârful atins în 2008 (518 kg). Astfel, la nivelul UE au fost generate 

aproape 225 de milioane de tone de deșeuri municipale, în 2019.  

Raportat la numărul de locuitori, România a generat cea mai mică cantitate de 

gunoi menajer din UE, cu 280 kg de deșeuri municipale de persoană. Pe locurile 

următoare s-au situat Polonia (336 kg), Estonia (369 kg) și Ungaria (387 kg). 

La polul opus, cea mai mare cantitate de deșeuri municipale a generat-o 

Danemarca, cu 844 kilograme pe persoană, urmată de Luxemburg (791 kg), Malta 

(694 kg), Cipru (642 kg ) și Germania (609 kg).  

Biroul de Statistică al Uniunii Europene precizează că în 2019, cantitatea de 

deșeuri reciclate a atins noi maxime. Astfel, în ultimii ani, cantitatea de deșeuri 

reciclate aproape s-a triplat, de la 37 de milioane de tone (87 kg de persoană) în 

1995, la 107 milioane de tone (239 kg de persoană) în 2019. Din 1995, cantitatea 

de deșeuri municipale incinerate în UE s-a dublat de la 30 de milioane de tone (70 

kg pe persoană) la 60 de milioane de tone (134 kg pe persoană) în 2019. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Eurostat: În noiembrie anul trecut s-au înregistrat cu 40% mai multe decese 

(indiferent de cauză), la nivelul UE, față de media ultimilor patru ani. În 

România “excesul de mortalitate” a fost de 63,5%. 
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Biroul de Statistică al Uniunii Europene a evaluat impactul pandemiei, analizând 

indicatorul denumit ”exces de mortalitate”, precizând faptul că această creștere a 

numărului total de decese față de media anilor anteriori nu dă informații exacte 

despre cauzele fenomenului. Astfel, în perioada martie-noiembrie 2020 s-au 

înregistrat în țările UE cu peste 450 de mii mai multe decese decât în perioada 

similară a ultimilor patru ani, cele mai multe dintre ele, 150 de mii suplimentare, 

au fost numai în luna noiembrie 2020. 

Potrivit datelor Eurostat, în România excesul de mortalitate a fost în norimebrie de 

63,5% față de media ultimilor patru ani, dar în luna respectivă numărul deceselor 

aproape că s-a dublat în Polonia (+97,2%), Bulgaria (+95,7%) și Slovenia (+91%). 

La polul opus, s-a aflat Norvegia unde numărul deceselor s-a menținut la același 

nivel (+0,3%). 

Statistica UE arată că în primul val al pandemiei, în primăvara 2020, excesul de 

mortalitate la nivelul UE a atins un vârf în aprilie 2020, +25% față de media 

aceleiași luni din intervalul 2016 – 2019. Între mai și iulie, s-a înregistrat apoi un 

nivel mai scăzut al excesului de mortalitate, însă în intervalul august – septembrie, 

odată cu valul doi al pandemiei, acest indicator a reintrat pe creștere.  

Eurostat precizează că deși excesul de mortalitate a fost observat pe parcursul 

întregului an, în toată Europa, vârfurile și intensitatea focarelor au variat foarte 

mult în funcție de țări.  

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Membrii NATO se reunesc în prima întâlnire (on-line) de la preluarea 

administrației în SUA de către Joe Biden, la nivel de miniștri ai apărării. Pe 

agenda reuniunii, abordarea provocărilor venite dinspre Rusia și China. 

Șeful Pentagonului, Lloyd Austin, se va întâlni miercuri, în format online, cu 

omologii săi din țările NATO, deschizând astfel intenția declarată a președintelui 

Joe Biden de a îmbunătăți relațiile cu cei mai apropiați aliați ai Americii, după era 

Trump. 
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“Când ne consolidăm alianțele, ne amplificăm puterea, precum și capacitatea de a 

elimina amenințările înainte ca acestea să ajungă pe țărmurile noastre”, a spus 

Biden în timpul unui discurs la Departamentul de Stat. “America nu își poate 

permite să mai lipsească de pe scena mondială”, a adăugat el. 

Mesajele lui Biden sunt percepute ca o distanțare clară de politica America first pe 

care a implementat-o Donald Trump și care a indus numeroase tensiuni între SUA 

și ceilalți membri ai NATO.  

Potrivit lui Kay Bailey Hutchison, fost ambasador SUA la NATO, citat de CNBC, 

abordarea noii administrații americane față de Alianța Nord-Atlantică poate fi 

rezumată astfel: 

 Biden vrea o schimbare a relațiilor SUA-China, după ce fosta administrație a 

escaladat un război comercial cu Beijingul. Joe Biden numește China ca 

fiind cel mai serios competitor al Americii, presiunea împotriva Hong Kong-

ului și lipsa de transparență privind izbucnirea pandemiei aducând cu 

adevărat China pe radarul NATO; 

 Pentagonul a înființat Forța Spațială a Statelor Unite, iar NATO a declarat 

spațiul extraterestru ca fiind “un domeniu de securitate”, pe fondul 

dezvoltării accelerate a programelor spațiale ale Chinei; 

 În privința Rusiei, Biden vrea de asemenea o schimbare a retoricii. “I-am 

spus foarte clar președintelui Putin într-o manieră foarte diferită de 

predecesorul meu că zilele în care SUA se rostogoleau în fața acțiunilor 

agresive rusești, interferența în alegerile noastre, atacurile cibernetice, 

otrăvirea cetățenilor, toate se vor încheia”, a spus Biden la începutul acestei 

luni; 

 Acordurile dintre Rusia-Turcia prezintă de asemenea îngrijorare. În 2017 

această țară membră NATO a cumpărat sistemul de rachete S-400 rusesc, iar 

acest lucru a trezit numeroase îngrijorări în alianță; 
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 Afganistan, Irak și Siria. Războaiele din Orientul Mijlociu au costat 

contribuabilii americani mai mult de 1,5 mii de miliarde de dolari, în ultimii 

20 de ani. SUA urmează să-și retragă militarii din Afganistan până la 1 mai, 

dar luna trecută Pentagonul a declarat că acest lucru va fi condiționat de 

angajamentele de pace ale talibanilor. Secretarul general NATO, Jens 

Stoltenberg, a avertizat anterior că părăsirea Afganistanului prea devreme 

sau într-un mod necoordonat ar putea avea consecințe pentru cea mai mare 

organizație militară din lume. 

Analiza completă pe CNBC 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Comisia Europeană îndeamnă ţările UE să evite închiderea frontierelor şi să 

nu urmeze exemplele Germaniei şi Belgiei 

Comisia Europeană îndeamnă ţările UE să evite închiderea frontierelor şi 

interdicţiile generale de călătorie, precum cele decise recent de Germania şi Belgia 

pentru a combate răspândirea noilor variante ale coronavirusului, informează 

Agerpres. 

Într-o scrisoare trimisă marţi miniştrilor de interne şi ai justiţiei ai Celor 27, 

comisarul european pentru justiţie, Didier Reynders, şi comisarul pentru Afaceri 

Interne, Ylva Johansson, le reamintesc statelor membre că s-au pus de acord să 

organizeze în comun astfel de restricţii, în cadrul recomandărilor actualizate la 

începutul lunii februarie. 

„Vă îndemnăm la o mai mare coerenţă în măsurile referitoare la deplasările în 

interiorul UE”, scriu cei doi responsabili de la Bruxelles. „Este de o importanţă 

fundamentală ca toate măsurile să rămână conforme principiilor de nediscriminare 

şi de proporţionalitate. În particular, închiderile de frontiere sau interdicţiile 

generale de călătorie trebuie să fie evitate” 

 

 

https://www.cnbc.com/2021/02/15/us-enters-nato-meetings-china-and-russia-threats-afghanistan-war-drags.html
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/02/16/comisia-europeana-indeamna-statele-ue-sa-evite-inchiderile-de-frontiere--662656?fbclid=IwAR1MD4HkfvRdfvuWxL6udljytmiIyLP8gUipnIg_NDgKEmOiUee1NlFNibg
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/02/16/comisia-europeana-indeamna-statele-ue-sa-evite-inchiderile-de-frontiere--662656?fbclid=IwAR1MD4HkfvRdfvuWxL6udljytmiIyLP8gUipnIg_NDgKEmOiUee1NlFNibg
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Nu ne putem permite perturbări în lanţurile de aprovizionare şi în piaţa internă în 

general, în special dacă aceasta riscă să afecteze distribuţia de vaccinuri 

În recomandările adoptate de Cei 27 la propunerea Comisiei, statele UE au 

convenit să le aplice măsuri mai stricte (test negativ înainte de sosire, apoi 

carantină) călătorilor din zone unde circulaţia coronavirusului este mai intensă, sau 

din zonele cele mai afectate de noile variante. 

Condiţii mai favorabile erau totuşi prevăzute pentru transportatori, cărora li se 

impunea cel mult un test raid antigenic, şi angajaţii transfrontalieri, cărora urmau 

să li se aplice teste doar cu o frecvenţă proporţională. 

De duminică, Germania aplică filtre la graniţele cu Cehia şi cu Tirolul austriac, o 

măsură prelungită marţi până la începutul lunii viitoare. Lucrătorii transfrontalieri 

şi şoferii de TIR nu pot trece decât dacă prezintă un test PCR negativ foarte recent. 

Măsura a determinat Austria să introducă, la rândul său, controale la frontiera cu 

Italia, provocând luni mari blocaje. 

În Belgia, toate călătoriile neesenţiale spre ţară şi în străinătate sunt interzise de la 

sfârşitul lunii ianuarie. Comisia Europeană consideră măsura - prelungită până la 1 

aprilie - problematică, dat fiind că nu ţine cont de situaţia epidemiologică din ţara 

de unde vine sau spre care se deplasează călătorul. 

Executivul UE recunoaşte însă că, pentru a contracara aceste măsuri unilaterale, 

marja sa de manevră este limitată. Declanşarea unei proceduri de infringement - 

care ar putea duce la sesizarea Curţii de Justiţie a UE - este considerată o opţiune 

puţin adaptată la urgenţa situaţiei şi la măsuri aflate în evoluţie rapidă. 

Pe lângă Germania şi Belgia, alte şapte state din UE şi spaţiul Schengen au 

reintrodus controale la frontiere ca răspuns la pandemie: Danemarca, Ungaria, 

Austria, Portugalia, Finlanda, Norvegia şi Spania. 

(Sursa: Agerpres) 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/mae-precizari-cu-privire-la-modificarea-conditiilor-de-calatorie-in-germania-si-cehia-1453067

